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MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK 
KÖZGYŰLÉSE 

 
441.158-14/2017. 
 
 

 
JEGYZŐKÖNYV 

 
 
Készült:  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2017. november 30. 

napján 07.00 órai kezdettel, a Polgármesteri Hivatal Közgyűlési Termében tartott 
testületi üléséről. 

 
Jelen vannak: Dr. Kriza Ákos polgármester, Barta Gábor, Bartha György, Deák-Bárdos 
Mihály, Földesi Norbert, Gazdusné Pankucsi Katalin, Glatz Katalin, Hollósy Endre András, 
Hubay György, Jakab Péter, Kovácsné Budai Mária, Dr. Kovács László, Molnár Péter, Nagy-
Korsa Judit, Dr. Nánási-Kocsis Norbert, Dr. Nehéz Károly, Novák Józsefné, Pakusza Zoltán, 
Révész Péter, Soós Attila, Szécsényi Marianna, Dr. Tompa Sándor képviselők és Dr. Kiss János 
alpolgármester 
 
Később érkezett: Badány Lajos, Fodor Zoltán, Dr. Simon Gábor és Szilágyi Szabolcs 
képviselők 
 
Távol maradt: Eperjesi Erika és Katona Ferenc képviselők 
 
Tanácskozási joggal jelen van: Pfliegler Péter alpolgármester 
 
Meghívottak: a Polgármesteri Hivatal főosztály-, kabinet- és osztályvezetői, a Miskolc 
Holding Zrt. és tagvállalatainak képviselői, a miskolci nemzetiségi önkormányzatok elnökei a 
mellékelt jelenléti ív szerint. 
 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszönti az ülésen megjelent vendégeket, érdeklődőket, a 
nemzetiségi önkormányzatok elnökeit, valamint a média képviselőit és képviselőtársait. 
Bejelenti, hogy a Testület 29 tagja közül a jelenléti ív alapján 23 fő van jelen, az ülés 
határozatképes, amelyet megnyit. 
Akik Martin-kertváros vagy Szirma felől érkeznek a városba, azok hónapok óta szomorúan 
konstatálják, hogy az MVSC pályán nem indult el a munka, a gyom veri fel. Ez a jobb sorsra 
érdemes pálya az elmúlt hónapokban elhanyagolt volt, amelyet a Közgyűlésen is többször szóvá 
tették. Jövőre lesz 60 éve, hogy Miskolcot két I. osztályú klub képviselte, a Diósgyőr és az 
MVSC. 1958-ban több, mint húszezren voltak kint a Kubikban és biztatták az MVSC-t. Sok víz 
lefolyt azóta a Szinván és mára sajnos nem sok minden maradt az egykori legendás pályából. 
Örömmel jelenti be azt, hogy néhány napon belül elkezdődnek a munkálatok, azzal a 
megváltoztatott műszaki tartalommal, amelyet a Közgyűlés is ismer és közösen beszélték meg, 
hogy milyen jövőképet terveznek ennek a pályának. A Market Zrt., amely cég a Diósgyőri 
Stadiont építi 800 millió forintos beruházás eredményeként újítja meg ezt a pályát, átépítik 
gyakorlatilag a teljes lelátósort, a Csokonai utca felőli oldalra kerül a DVTK stadion napos 
oldali lelátójának első 8 sora, 2000 fő befogadóképességgel rendelkező stadion alakul ki a 
Kubikban, valamint megújul a gyepszőnyeg, több rétegben, a kor modern körülményeinek, 
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kívánalmainak megfelelően. Nagyon fontos kiemelni, hogy nemcsak a pálya újul meg, hanem 
a teljes környezet is, megújulnak az épületek, teljes energetikai korszerűsítés következik be, de 
megújul az ivóvíz- és szennyvízhálózat, az elektromos rendszer is. Természetesen elvégzik 
azokat a szükséges beruházásokat, amelyek eredményeképpen egy modern sportközponttá 
tudják alakítani az épületeket. A létesítmény újra helyt ad a korosztályos és a felnőtt 
labdarúgócsapatnak, a röplabdacsapatnak, a judósoknak és az evezősöknek.  
Az MVSC jövőre lesz 107 éves, 2018. április elejére megújul a teljes MVSC komplexum. 
Ekkor el tudják mondani, visszatekintve az elmúlt nyolc évre, hogy a szabadtéri 
sportlétesítmények Miskolcon szinte teljes egészében megújultak. Megújult az Ifi pálya, a 
Honvéd Papp József pálya, az Egyetemi Atlétikai Központ, az MVSC pálya, de egy impozáns 
stadionnal bővül Miskolc sportlétesítményeinek a köre. 
60 évvel ezelőtt volt két NB1-es csapata a városnak. Elmondhatják, hogy jövőre két jó csapata 
lesz a városnak. Politikailag és sport szempontjából is tovább lépnek a következő évben, és 
folytatják a fejlesztéseket, beruházásokat, hangsúlyozza, nemcsak a sport terén. 
Szomorú kötelezettségének tesz eleget, amikor tájékoztatja a jelenlévőket, hogy életének 79. 
évében elhunyt Komáromy Éva, a Miskolci Nemzeti Színház örökös tagja, több nívódíj 
tulajdonosa, valamint életének 80. évében elhunyt Buri Jenő, muzsikus, hegedűművész, 
Miskolc város Nívódíjasa. Kéri, néma felállással emlékezzenek meg Róluk. 
 

/Egyperces néma felállást követően./ 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirend elfogadásával folytatják munkájukat. Az SZMSZ 
20. szakasz (5) bekezdése alapján az alábbi javaslatokat teszi: 
 
1. sürgősségi napirend - nyílt ülés:  Javaslat közalapítványokkal kapcsolatos döntések 

meghozatalára 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 19 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 
felvette. 

 
2. sürgősségi előterjesztés - nyílt ülés: Javaslat a hulladékgazdálkodási integrációval 

kapcsolatos döntések meghozatalára, valamint a 
hulladékgazdálkodási közszolgáltatásról szóló 
önkormányzati rendelet megalkotására 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 17 igen, 5 nem szavazattal, 4 tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 
felvette. 

 
3. sürgősségi indítvány - nyílt ülés: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város közigazgatási 

területén a járművel történő díjköteles várakozás 
szabályairól szóló 37/2016.(XII.12.) önkormányzati 
rendelet módosítására 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
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A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 10 tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 
felvette. 

 
4. sürgősségi előterjesztés - nyílt ülés: Javaslat a helyi közutak kezelésével és a 

közterületek használatával kapcsolatos döntések 
meghozatalára 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 9 tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 
felvette. 

 
5. sürgősségi előterjesztés - nyílt ülés: Javaslat az MVK Zrt.-vel fennálló Közszolgáltatási 

Szerződésben foglalt Közszolgáltatási Követelmény 
és Közszolgáltatási Ellentételezés 2018. évi tervezett 
mértékének elfogadására 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 10 tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 
felvette. 

 
6. sürgősségi előterjesztés - nyílt ülés: Javaslat a Miskolc, Nagy Imre utcában 

elhelyezkedő ingatlanok értékesítésére 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 1 nem szavazattal, 10 tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 
felvette. 

 
7. sürgősségi előterjesztés - nyílt ülés: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata és a MIDMAR Kft. között 
közszolgáltatási szerződés megkötésére 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 11 tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 
felvette. 

 
8. sürgősségi előterjesztés - nyílt ülés: Javaslat a Közgyűlés állandó bizottságaival 

kapcsolatos döntések meghozatalára 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
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A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 11 tartózkodás 
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 
felvette. 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: A tárgyalási sorrend megállapításához az SZMSZ 20. szakasz 
(1) bekezdése alapján első javaslata, hogy összevontan vitassák meg az Önkormányzat 
gazdálkodásával kapcsolatos előterjesztéseket, azaz a meghívó szerinti 1., 2., 3., 4., 7., 14., 
valamint a sürgősségi 2. napirendeket. Kéri, szavazzanak a javaslatról. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 2 
tartózkodás mellett a javaslatot elfogadta. 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Második javaslata, hogy szintén összevontan, nyílt ülésen 
tárgyalják a településfejlesztéssel és -üzemeltetéssel kapcsolatos előterjesztéseket, azaz a 
meghívó szerinti 5., 6., 10., valamint a sürgősségi 3., 4., 5., és 6. napirendeket. Kéri, 
szavazzanak a javaslatról. 

A Közgyűlés 16 igen, 11 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett a javaslatot elfogadta. 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Harmadik javaslata, hogy szintén összevontan, nyílt ülésen 
tárgyalják a Város humánszolgáltatásával kapcsolatos előterjesztéseket, a meghívó szerinti 
8., 9., 11., 12., 13., valamint a sürgősségi 1., 7. és 8. napirendeket, majd ezt követően zárt ülésre 
kerüljön sor. Kéri, szavazzanak a javaslatról. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 11 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett a javaslatot elfogadta. 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Negyedik javaslata, hogy a „Javaslat az Önkormányzat 
vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet 
módosítására” című napirendről közvetlenül annak tárgyalását követően szavazzanak, a 
rendelettervezetben foglalt kihirdetés időpontjára tekintettel. Kéri, szavazzanak a javaslatról. 
 

A Közgyűlés 21 igen, 6 nem szavazattal, 0 
tartózkodás mellett a javaslatot elfogadta. 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most szavazzanak a napirendi javaslat elfogadásáról, 
figyelemmel a napirendre tűzött sürgősségi előterjesztésekre, valamint a tárgyalási sorrend 
megállapításáról hozott döntésekre. 
 

 
A Közgyűlés 16 igen, 7 nem szavazattal, 4 
tartózkodás mellett az ülés napirendjét – a 
napirendre felvett sürgősségi előterjesztésekre, 
valamint az elfogadott tárgyalási sorrendre 
figyelemmel – a meghívóban foglaltak szerint 
állapította meg. 
 

(Az előterjesztések a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 
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NYÍLT ÜLÉS: 
 

1. Javaslat az Önkormányzat 2017. évi költségvetésének megállapításáról szóló 
1/2017.(II.21.) önkormányzati rendelet módosítására (III. negyedéves 
korrekció)  
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 
2. Javaslat a 2018. évi átmeneti gazdálkodásról szóló önkormányzati rendelet 

megalkotására 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 
3. Javaslat az építményadóról szóló 43/2013.(XI.25.) önkormányzati rendelet 

módosítására 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 
4. Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 

40/2012.(XII.15.) önkormányzati rendelet módosítására 
Előterjesztő: Dr. Kiss János alpolgármester 

 
5. Javaslat Miskolc vállalkozásfejlesztési és befektetés-ösztönzési programjáról 

szóló 32/2008.(XI.26.) önkormányzati rendelet módosítására 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 
6. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének, valamint 

Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról szóló 21/2004.(VII.6.) 
önkormányzati rendeletének módosítására 
Előterjesztő: Pfliegler Péter alpolgármester 

 
7. Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város területén végzett távhőszolgáltatásról, 

annak díjáról, valamint a díjalkalmazási és díjfizetési feltételekről szóló 
önkormányzati rendelet megalkotására 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 
8. Javaslat az Önkormányzat elismeréseinek alapításáról és adományozásuk 

szabályairól szóló 38/2004.(XI.10.) önkormányzati rendelet módosítására és 
kapcsolódó döntés meghozatalára 
Előterjesztő: Dr. Kiss János alpolgármester 

 
9. Javaslat civil és egyéb szervezetek részére helyiségek használatba adására, 

valamint egyéb vagyongazdálkodási döntések meghozatalára 
Előterjesztő: Dr. Kiss János alpolgármester 

 
10. Javaslat a Dayka utca és Meggyesalja utcák közötti átkötés megvalósításához 

kapcsolódó vagyongazdálkodási döntések meghozatalára 
Előterjesztő: Pfliegler Péter alpolgármester 

 
11. Javaslat közterületek elnevezésére 

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 
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12. Javaslat a 2022-es és 2024-es Európai Egyetemi Játékok megrendezésére 
vonatkozó pályázathoz szükséges döntés meghozatalára 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 
 

13. Javaslat a Miskolci Operafesztivál Nonprofit Kft. közszolgáltatási 
szerződésének megkötésére 
Előterjesztő: Dr. Kiss János alpolgármester 

 
14. Javaslat a 2018. évi ellenőrzési terv megállapítására 

Előterjesztő: Dr. Alakszai Zoltán jegyző 
 
ZÁRT ÜLÉS: 
 

15. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata fenntartásába kerülő 
Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekjóléti Intézménnyel 
kapcsolatos fenntartói döntések meghozatalára 
Előterjesztő: Dr. Kiss János alpolgármester 

 
16. Javaslat fellebbezés elbírálására egyedi szociális hatósági ügyben 

Előterjesztő: Dr. Kiss János alpolgármester 
 

17. Javaslat fellebbezés elbírálására egyedi közterület-használati ügyben 
Előterjesztő: Dr. Kiss János alpolgármester 

 
SÜRGŐSSÉGRE FELVETT NAPIRENDEK – NYÍLT ÜLÉSRE: 
 
1. Javaslat közalapítványokkal kapcsolatos döntések meghozatalára 

 
2. Javaslat a hulladékgazdálkodási integrációval kapcsolatos döntések meghozatalára, 

valamint a hulladékgazdálkodási közszolgáltatásról szóló önkormányzati rendelet 
megalkotására 

 
3. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város közigazgatási területén a járművel történő 

díjköteles várakozás szabályairól szóló 37/2016.(XII.12.) önkormányzati rendelet 
módosítására 

 
4. Javaslat a helyi közutak kezelésével és a közterületek használatával kapcsolatos 

döntések meghozatalára 
 
5. Javaslat az MVK Zrt.-vel fennálló Közszolgáltatási Szerződésben foglalt 

Közszolgáltatási Követelmény és Közszolgáltatási Ellentételezés 2018. évi tervezett 
mértékének elfogadására 

 
6. Javaslat a Miskolc, Nagy Imre utcában elhelyezkedő ingatlanok értékesítésére 

 
7. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a MIDMAR Kft. között 

közszolgáltatási szerződés megkötésére 

8. Javaslat a Közgyűlés állandó bizottságaival kapcsolatos döntések meghozatalára 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elfogadott tárgyalási sorrend szerint az Önkormányzat 
gazdálkodásával kapcsolatos előterjesztések tárgyalásával kezdik munkájukat. 
 
Meghívó szerinti 1. napirend:  Javaslat az Önkormányzat 2017. évi költségvetésének 

megállapításáról szóló 1/2017.(II.21.) önkormányzati rendelet módosítására 
(III. negyedéves korrekció)  

 
Meghívó szerinti 2. napirend:  Javaslat a 2018. évi átmeneti gazdálkodásról szóló 

önkormányzati rendelet megalkotására 
 
Meghívó szerinti 3. napirend:  Javaslat az építményadóról szóló 43/2013.(XI.25.) 

önkormányzati rendelet módosítására 
 
Meghívó szerinti 4. napirend:  Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a 

vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012.(XII.15.) önkormányzati rendelet 
módosítására 

 
Meghívó szerinti 7. napirend:  Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város területén végzett 

távhőszolgáltatásról, annak díjáról, valamint a díjalkalmazási és díjfizetési 
feltételekről szóló önkormányzati rendelet megalkotására 

 
Meghívó szerinti 14. napirend: Javaslat a 2018. évi ellenőrzési terv megállapítására 
 
Sürgősségi 2. napirend:  Javaslat a hulladékgazdálkodási integrációval kapcsolatos 

döntések meghozatalára, valamint a hulladékgazdálkodási közszolgálatáról 
szóló önkormányzati rendelet elfogadására 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: A meghívó szerinti 3. napirendhez Badány Lajos képviselő úr 
módosító indítványt nyújtott be. Előterjesztői módosító indítvány került benyújtásra a meghívó 
szerinti 4. napirend vonatkozásában. 
Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését. 
 
Bizottsági vélemények: 

 Jogi és Ügyrendi Bizottság: tárgyalta a meghívó szerinti 1., 2., 3., 4., 7., 14. és 
sürgősségi 2. előterjesztést és mindegyik elfogadását támogatta.  

 Városgazdálkodási és –üzemeltetési Bizottság: tárgyalta a meghívó szerinti 1., 2., 3., 
4., 7. és 14. előterjesztést és mindegyik elfogadását többségében támogatta.  

 Pénzügyi Bizottság: tárgyalta a meghívó szerinti 1., 2., 3. előterjesztést, melyek 
elfogadását többségében, a 4. napirend eredeti előterjesztését egyhangúlag, a 14. 
napirendi előterjesztés elfogadását többségében támogatta.  

 Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: tárgyalta a 
meghívó szerinti 1., 2., és 14. előterjesztést és mindegyik elfogadását támogatta.  

 Rendészeti Bizottság: a meghívó szerinti 1. és 14. napirendi előterjesztéseket tárgyalta 
és egyhangúlag támogatta az elfogadásukat. 

 Egészségügyi és Szociális Bizottság: a meghívó szerinti 1. és 2. előterjesztés 
elfogadását többségétben, a 14. napirendi pontot egyhangúlag támogatta. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A hulladékgazdálkodási integrációval kapcsolatos előterjesztés 
ismertetésére felkéri dr. Schweickhardt Gyula polgármesteri biztos urat. 
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Dr. Schweickhardt Gyula: 2012-ben a rezsicsökkenéshez kapcsolódóan stabilizálták azokat 
az árakat, melyek a lakossági terheket csökkentették az előző időszakhoz képest. Ezt követően 
megkezdődött a hulladékgazdálkodási rendszer átalakítása, mely által a multinacionális cégeket 
ebből a szférából kiszorították. Ebben a szférában most már csak állami és önkormányzati 
tulajdonú gazdasági társaságok végeznek tevékenységet. 2018. január 1-jével Borsod-Abaúj-
Zemplén megyében egy integrált közszolgáltató fogja ellátni a hulladékgazdálkodási 
feladatokat. Most egy komplett előterjesztést tárgyalnak, amely tartalmazza minden, a folyamat 
törvényes véghezviteléhez szükséges döntéseket. Több határozati javaslatot, illetve egy új 
rendelet-tervezetet tartalmaz az előterjesztés.  
A Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási Közszolgáltató Nonprofit Kft. közszolgáltatási 
feladatellátása 2017. december 14. napjával szűnik meg. Ezen időponttal az a vagyonkezelési 
szerződés, amely az ISPA/KA, illetve KEOP projektekben keletkezett vagyon használatát 
biztosítja a közszolgáltató számára, szintén megszűnik. Annak érdekében, hogy az 
önkormányzati, illetve a nemzeti vagyontörvényben meghatározott elszámolási 
kötelezettségének a közszolgáltató eleget tudjon tenni, fel kell hatalmazni a Polgármestert, hogy 
az ehhez kapcsolódó okiratokat aláírja. A közszolgáltató az értékcsökkenéssel, illetve a 
lerakóhoz képzett monitoring és rekultivációs tartalékkal fog elszámolni a közös tulajdonosok 
felé. Ez található az első határozati javaslatban.  
2018. január 1-től a BMH Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Hulladékgazdálkodási 
Közszolgáltató Nonprofit Kft. fogja elvégezni a közszolgáltatási feladatokat. Az ezzel 
kapcsolatos döntést, az átruházott hatáskörrel rendelkező regionális társulás már meghozta és a 
céget közszolgáltatóként kijelölte. 2018. január 1-től a közszolgáltatási feladatok ellátója tehát 
megvan, ebben döntést már nem szükséges hozni. Van azonban egy 2017. december 15. és 
2017. december 31. közötti átmeneti időszak, amely alatt a hulladéktörvény 45. § (3) bekezdése 
alapján, a Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási Közszolgáltató Nonprofit Kft. végzi a 
közszolgáltatási feladatokat. Nem közszolgáltatói minőségben, hanem a Nemzeti 
Hulladékgazdálkodási Koordináló és Vagyonkezelő Zrt. finanszírozásában. A szolgáltatás 
folyamatos elvégzése érdekében, ezen időtartamra javaslatot tesznek bérleti szerződés 
megkötésére a működést szolgáló vagyon tekintetében. 2018. január 1-től a 
hulladékgazdálkodáshoz szükséges vagyont a Társulásnak kell biztosítania. A vagyon egy része 
jelen pillanatban a Miskolc Térségi Konzorciumban található. Javaslatot tesznek arra, hogy a 
Konzorcium a Társulással bérleti szerződést kössön, amely feljogosítja a közszolgáltatót, hogy 
az említett vagyont az alvállalkozói tevékenységet végző Miskolci Regionális 
Hulladékgazdálkodási Közszolgáltató Nonprofit Kft. számára tovább bérbe adja. Vannak 
vagyonelemek, melyek nem a Társulásban vannak, viszont a közszolgáltatásban kell azoknak 
hasznosulniuk, ezért javaslatot tesznek három gépjármű és egy ingatlan megvásárlására is, 
annak érdekében azonban, hogy ez a vásárlás megvalósulhasson, pénzügyi fedezetet kell 
biztosítani, mivel a Társulásnak nincs olyan vagyona, amely beruházásokra adna fedezetet. 
Javasolják, hogy a Miskolc Térségi Konzorcium osztatlan közös tulajdonában lévő vagyont, 
minden tagönkormányzat 625 millió forint összértékben, tulajdoni arányának megfelelő 
mértékben biztosítsa a Társulás számára oly módon, hogy felhatalmazza a gesztor 
önkormányzatot, hogy az összeget beruházási kiadások fedezete jogcímen közvetlenül vezesse 
át a Társulás számlájára. Javasolják továbbá azt, hogy a három hulladékudvar – amely jelen 
pillanatban az önkormányzat tulajdonában van, felépítményei azonban a hulladékgazdálkodási 
projektekben valósultak meg – 2017. december 14-től 2017. december 31-ig a Miskolci 
Regionális Hulladékgazdálkodási Közszolgáltató Nonprofit Kft. ingyenes használatába 
kerüljenek, illetve 2018. január 1-től a Társuláshoz, annak érdekében, hogy azt tovább tudja 
adni a közszolgáltató számára.  
Javaslatot tesznek arra is, hogy a hulladéklerakó, mint létesítmény az ISPA/KA projektben 
meghatározott fenntartási kötelezettség lejárta után kerüljön apportálásra egy új, 100%-os 
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önkormányzati tulajdonú gazdasági társaságba, melyben ugyanaz a 37 önkormányzat a 
tulajdonos, akik jelenleg a Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási Közszolgáltató 
Nonprofit Kft-ben tulajdonosok. Javaslatot tesznek az új gazdasági társaság társasági 
szerződésének elfogadására, a vezető tisztségviselő személyére, a Felügyelő Bizottság tagjaira, 
a könyvvizsgálóra és ezek juttatásaira. Jelzi, hogy az előterjesztés előkészítése során tételesen 
megvizsgálták, hogy a benne érintett személyek a nemzeti vagyonról szóló törvény feltételeinek 
megfeleljenek. Tételesen megvizsgálták, hogy az átruházásokhoz kapcsolódóan a 
vagyonrendeletben és a nemzeti vagyontörvényben meghatározott feltételek teljesüljenek. A 
szükséges vagyonértékelések, valamint a független könyvvizsgálói szakértői vélemény az 
apport értékéről rendelkezésre áll. Köszöni a kollégák munkáját az anyag összeállításában. Kéri 
a Tisztelt Közgyűlést, hogy az anyagot elfogadni és a határozatokat támogatni szíveskedjen.  
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a tájékoztatást.  
A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkező képviselőknek adja meg a szót. 

 
/Az előterjesztéshez kapcsolódó informatív adatok kerülnek kivetítésre./ 

 
A vitában hozzászólók: 
 
Soós Attila: Negyedéves rendszerességgel érkezik a Közgyűlés elé Miskolc Város 
költségvetése. Ebben igyekeznek mindig átlátható és ellenőrizhető módon tájékoztatást adni 
mindenki számára arról, hogy milyen típusú gazdasági városfejlesztő munka zajlik, hogyan 
alakulnak városunk bevételei 2010. óta egyre növekvő mértékben és ezeket a bevételeket mire 
költik. Elérkeztek egy újabb negyedéves beszámolóhoz, mely ezúttal is örömteli híreket 
tartalmaz. A sokat emlegetett Modern Városok Programban Miskolc 2,4 milliárd forint 
támogatást nyert el, amelyet a Smart City, avagy Okos Város Program keretében fognak 
felhasználni. Ez a 2,4 milliárd forint épül be a jelenlegi költségvetésbe. Ez az a program, 
amelynek keretében 600 térfigyelő kamerát helyeznek el a városban. Széleskörű egyeztetések 
után, kijelölt helyekre kerülnek majd ezek a kamerák, figyelembe véve a területeket, utcákat, 
városrészeket, hogy a lehető legoptimálisabban, a legnagyobb biztonságot jelentő módon 
kerüljenek elhelyezésre az eszközök. A rendszer az Önkormányzati Rendészet már működő 
operatív irányítása alá kerül. Ugyanez a program tartalmazza a nyugaton már ismert intelligens 
elektronikus forgalomirányítási rendszer bevezetését, hogy a közösségi közlekedésben 
résztvevők egyre kényelmesebb és gyorsabb módon tudjanak utazni, illetve azok is lássák 
ennek időt és költséget megtakarító előnyeit, akik eddig nem ilyen módon közlekedtek. Aki 
átlapozta a költségvetést, az láthatta, hogy továbbra is benne vannak azok a nagyszabású tervek, 
melyeknek most már a forrás oldala is rendelkezésre áll. Ilyen a Tapolca II. ütem fejlesztése, a 
Diósgyőri Vár rekonstrukciója, a kerékpárutak és utak fejlesztése vagy a Diósgyőri 
Városközpont fejlesztése. Elmondható, hogy ez a költségvetés továbbra is a biztonság, stabilitás 
és egyre inkább a fejlődés költségvetése. Látható, hogy soha ennyi és ilyen mértékű energetikai, 
egészségügyi, óvodai, közúti vagy turisztikai fejlesztés nem volt még. Látható, hogy a város 
eladósodottsága nem nőtt, valamint az is, hogy a város költségvetése egyensúlyban van. Annyi 
kiadással dolgoznak, amennyi bevétel van. A költségvetés továbbra is tartalmazza a 
nyugdíjasokat érintő Salkaházi Program forrásait, hiszen ők azok, akik ezt a várost felépítették. 
Pontosan ez az oka annak is, hogy továbbra sem tud egyetérteni a Jobbik hozzáállásával. 
Továbbra is fenntartja véleményét Jakab Péter nyilatkozatáról, mely szerinte elítélte a 
nyugdíjasokat. Továbbra is ki fognak vonulni Jakab képviselő úr felszólalásai alatt, amíg 
bocsánatot nem kér az általa megsértett nyugdíjasoktól.   
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Dr. Kovács László: Az összevont napirendek közül a távhőszolgáltatásról szóló előterjesztés 
kapcsán elmondja, hogy a MIHŐ Kft. az ország második legnagyobb közüzemi szolgáltatója. 
34.000 lakás van a távfűtési rendszerbe kapcsolva, ez a lakások mintegy 40%-a. Ha ezt 
lakosságarányosan nézzük, akkor körülbelül 65.000 ember távhőszolgáltatását biztosítja a 
MIHŐ Kft. Nem mindegy, hogy milyen minőségben és milyen áron biztosítja ezt a szolgáltatást. 
2010. után a városvezetés mindig arra törekedett, hogy ne csak egyszerű lakosságbarát 
szolgáltatás, hanem egy fenntartható fejlődés legyen elérhető, amelybe a távhőszolgáltatás is 
bekapcsolódik. Fontos elmondani, hogy jelen pillanatban nem csak hagyományos, fosszilis 
energiát használnak fel, hanem a szolgáltatás több, mint fele, mintegy 60%-a geotermikus 
energiából valósul meg. A lakossági ár a rezsicsökkentés következtében jelentősen csökkent. 
Több nagyfogyasztó is csatlakozott a rendszerhez, többek között a Semmelweis és a Szent 
Ferenc Kórházak, a Magyar Posta Zrt., a Magyar Telekom Nyrt., a Kaffka Margit Általános 
Iskola, illetve a Miskolctapolcai Strandfürdő. Az árak tekintetében ki kell emelni, hogy nem 
kizárólag környezetbarát, hanem lehetőség szerint olcsó távfűtést szeretnének biztosítani a 
miskolci lakosok számára. Nagy örömmel mondhatja, hogy a rezsicsökkentés három lépcsőben 
lezajlott folyamata után, mintegy 25%-kal csökkentek a távfűtési árak. Miskolcon ma a 
távfűtési árak országosan is olcsónak számítanak, olcsóbbnak, mint Budapesten, Debrecenben, 
Nyíregyházán, Tiszaújvárosban, Hódmezővásárhelyen vagy Ózdon. A távhődíj csökkentése, az 
említett 34.000 lakásban összesen 4 milliárd forint megtakarítást jelentett 2013-tól kezdve. A 
vízszolgáltatás árában bekövetkezett csökkenéssel megtakarított 1,3 milliárd forintot ehhez 
hozzáadva és az egészet elosztva, az összesen 65.000 fős fogyasztószámmal, 200.000-300.000,- 
Ft összegű megtakarítást kapunk háztartásonként. Az sem mindegy, milyen mértékben történik 
a havi számlázás. A MIHŐ Kft. itt is arra törekszik, hogy a lakások légtérfogatán alapuló 
felosztás helyett, az előző teljes fűtési időszakban, ténylegesen fogyasztott hőmennyiség 
alapján számlázzanak. Összességében elmondható, hogy a távfűtésről szóló előterjesztés 
nagyon jól példázza a rezsicsökkentés sikerességét és azt is, hogy a városvezetés hosszútávon 
fenntartható fejlődést biztosít a városban.  
 
Molnár Péter: A KDNP Frakció nevében elsősorban szintén a rezsicsökkentés kapcsán emelne 
szót. Amikor elkezdte olvasni az anyagot, nem tudott nem visszaemlékezni a 2006-2010. 
közötti időszakra, mikor ellenzéki képviselőként ülve a testületben, a 2007. évi díjakról 
vitatkoztak. Óriási áremelkedés következett be akkor, 2007. január 1. napjával. Minden év 
végén arról szólt a Közgyűlés, hogy a miskolci önkormányzati cégek díjai januárral emelkedni 
fognak, ideértve a víz, távhő és tömegközlekedés díját is. Ezzel szöges ellentétben, 2010-2011. 
években, amióta a FIDESZ-KDNP irányítja az országot és Dr. Kriza Ákos vezeti Miskolc 
városát, teljesen más szelek fújnak. Azóta nem emelkednek a díjak a városban, sőt, éppen 
ellenkezőleg. 2013-2014. években a Testület, illetve ennek FIDESZ-KDNP-s többsége döntött 
arról, hogy az országos rezsidíj csökkentési hullámhoz csatlakozva, az Önkormányzat is olyan 
döntéseket hoz meg, amellyel a Miskolcon élők terheit csökkenteni tudja. A távhő 
vonatkozásában, ebben a folyamatban 2013. január 1-től 10%-kal, majd újabb 11,1%-kal, 2014. 
október 1-től 3,3 %-kal csökkentek a lakossági távhődíjak. Kiemeli, hogy ha a távhő-, a víz- és 
a hulladékdíjak tekintetében megnézik, hogy 2013. óta mennyivel csökkentek a lakossági 
terhek a városban, akkor elmondható, hogy 6,4 milliárd forint a miskolciak megtakarítása. Ez 
egy nagyon jelentős összeg, éppen ezért támogatják a rezsidíj csökkentés politikáját és ezen az 
úton kívánnak továbbhaladni.  
 
Hubay György: A költségvetés kapcsán két fontos dolgot emel ki, bár Soós képviselő úr már 
említett egyet. A közbiztonság és a közel 600 kamera kihelyezése egy nagyon jelentős projekt, 
melyet az Önkormányzat eddig is jelentős összeggel finanszírozott. Mintegy 750 millió forintos 
összegű költségvetéssel működik a Miskolci Önkormányzati Rendészet. Ma már ott tart a 
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projekt, hogy a szakemberek megtalálták azokat a pontokat, amelyek fontosak a lakosság 
számára a közbiztonság erősítése érdekében. Másik téma a Salkaházi Program, melynek 
szervezésében tevékenyen részt vett, nagyon fontosnak tartja és folyamatosan foglalkozik vele. 
A legutóbbi három filmklub előadáson személyesen is megjelent és beszélgetett a helyi 
nyugdíjasokkal, akik nagyon jó néven veszik ezeket az intézkedéseket, nagyon örülnek a 
kulturális és szabadidős programoknak is.  
A rezsicsökkentéssel kapcsolatosan röviden elmondja, hogy nagyon fontos terület, ahol komoly 
igények vannak.  A vízmű szolgáltatás területén is jelentős csökkentés történt 2013-tól 
folyamatosan. 2013-ban a víz-, illetve a csatornadíj megtakarítás 108 millió forint volt, amely 
megtakarítás folyamatosan növekedett. 2014-ben 341 millió, végül 2017-ben már 256 millió 
forint volt, ami összesen1,3 milliárd forint. Családokra lebontva Kovács képviselő úr már 
említette, hogy ez mennyi. Ennek a városvezetésnek és a kormánynak köszönhetőek ezek a 
csökkentések, melyek a következő években is folytatódni fognak.  
 
Glatz Katalin: A hulladékgazdálkodással kapcsolatosan megjegyzi, hogy mint azt 
Polgármesteri Biztos Úr elmondta, 2018. január 1-től egy integrált hulladékgazdálkodási 
rendszer kerül megvalósításra, melynek célja, hogy az egész országban egységes színvonalon 
legyen biztosítható a szolgáltatás, megfelelve a lakossági igényeknek, a magyar 
jogszabályoknak és az uniós szabványoknak. A szakmai színvonalat tekintve hatalmasat léptek 
előre az utóbbi években. A KEOP projekt keretében eszköz-, gép- és járműpark korszerűsítés 
valósult meg. A szelektív hulladékgyűjtés mára már a lakóközösségek számára is fontos 
kérdéssé vált. Saját körzetében szinte valamennyi lakóközösség rendelkezik sárga kukával. Azt 
tapasztalta, hogy a körzetében élőknek igénye van a településtisztaság biztosítására, a 
természeti környezet védelmére, ezért is keresték meg sokan azon kérésükkel, hogy támogassa 
zárható konténertárolók kihelyezésében a közösségeket, hogy megszűnjenek a problémák. Az 
elmúlt három évben több millió forinttal támogatta ezeket a kéréseket, nem eredménytelenül. 
Az integrációval kapcsolatos döntéseknek egyszerű a célja, megőrizni a közterületek tisztaságát, 
betartani és betartatni a közegészségügyi előírásokat. Mint avasi képviselőnek ezek a célok 
fontosak, melyekkel az ottani lakosok is egyetértenek. Amennyiben megszavazzák, azzal nem 
csak a törvényi előírásoknak tesznek eleget, hanem a közszolgáltatás folyamatosságát és 
ellenőrizhetőségét is megteremtik.  
 

- A FIDESZ-KDNP Frakció jelenlévő tagjai elhagyják az üléstermet. – 
 
Jakab Péter: Minden költségvetés annyit ér, amennyit hozzátesz a lakosság életszínvonalának 
javulásához. Ez alapján kijelenthető, hogy ez a költségvetés is megbukott. Jönnek a választások, 
ezzel együtt a brüsszeli források is, csak az életszínvonal nem emelkedik. Sokszor elmondják, 
hogy rekordmértékben emelkednek a bérek, ehhez képest 2017. első félévében az eredmények 
alapján az itteni bérszínvonal 50.000,- Ft összeggel marad el az országos átlagtól, ami korábban 
csak 40.000,- Ft volt, tehát még inkább nőtt a bérszakadék. A kommunikáció területét 
leszámítva nincs olyan ágazat, ahol az itteni bérszínvonal akár megközelítené a magyar átlagot. 
Köszönhető ez annak a bérpolitikának, amely nem az innovációra épít, nem a béruniót helyezi 
előtérbe, hanem az olcsó munkaerőt és az alacsony béreket. Ez két dolgot eredményez, 
elszegényedést és elvándorlást. Az elmúlt hét évben Miskolc az ország szegényháza lett. Az 
igazság az, hogy nem szárnyal a gazdaság, ha az önkormányzat arra nem képes, hogy 
kicseréljen harminc balesetveszélyessé vált óvodai széket. Ez egészen elképesztő és 
szégyenletes. Ott, ahol harminc óvodai szék cseréje érdekében kunyerálni kell, nincs miről 
beszélni.  

 
- A FIDESZ-KDNP Frakció tagjai visszatérnek az ülésterembe. – 
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Badány Lajos: Módosító indítványt nyújtott be az építményadó rendelet előterjesztéshez, 
amely a hirdetési felületek megadóztatását célozza. A nézők kedvéért elmondja, hogy a 
városvezetés a miniszteri rendeletben lehetővé tett legmagasabb adókulcsot kívánja 
érvényesíteni a társadalmi célú, vagy karitatív tevékenységre felhívó hirdetések esetében is. Azt 
javasolja, hogy a nem üzleti célú hirdetések adómentesek legyenek. A hirdetési felületek – 
döntően az óriásplakátok – tulajdonosai a rájuk kivetett adót, piaci alapon működve áthárítják 
a hirdetőkre. Tekintettel arra, hogy ezeken a felületeken nem csupán üzleti célú hirdetések 
jelennek meg, ezen büntetőadó kivetése lehetetlenné teszi a közcélú tevékenységet végző 
szervezetek üzeneteinek megjelenítését. Ezen üzenetek egyértelműen társadalmi hasznossággal 
bírnak, például egy humanitárius feladatot végző szervezet jótékonysági felhívása is 
ellehetetlenül. Elég bizarr döntés lenne, ha megadóztatnák például a katolikus vagy református 
egyház 1%-os, karitatív célú hirdetéseit. Vannak olyan társadalmi szempontok, melyek 
magasabb rendűek a gazdasági érdekeknél. Javasolja, hogy csak olyan hirdetések után 
keletkezzen adófizetési kötelezettség, amely üzleti alapon történő tevékenységet, profitorientált 
céget, nyereségérdekelt tevékenységhez kapcsolható üzenetet reklámoz, vagy közvetít. Egy 
szociálisan érzékeny városvezetés számára nem képezheti adóbevétel növelésének tárgyát az 
elesett, idős, beteg vagy nélkülöző honfitársak életminőségének javítását célzó hirdetések 
megsarcolása. Kéri, hogy a módosító indítványt támogassák.  
 
Pakusza Zoltán: A költségvetésben az egészségügyi funkció kapcsán meglepetten tapasztalta, 
hogy orvosi rendelő felújításokból vonnak el pénzeket. A perecesi orvosi rendelő felújításának 
a Csehov utcában a módosított összege nulla forint. A kiliáni orvosi rendelő építése TOP 
támogatásból nulla forint, a hejőcsabai orvosi rendelő felújítása TOP pályázatból nulla forint. 
MISEK Diósgyőri Traumatológiai Rendelő felújítása, TOP támogatásból nulla forint. Miért 
szűntek meg ezek a támogatások? Hova lettek átcsoportosítva ezek az összegek?  
Egy másik előterjesztésből kiderült az, hogy a Kilián városrészben egy nagyobb egészségügyi 
komplexumot szeretnének létrehozni. Mi lesz addig ezekkel a rendelőkkel? A perecesi orvosi 
rendelőt ugye nem akarják megszüntetni?  
 
Dr. Kovács László: A távfűtés kapcsán szóba került a rezsicsökkentés. Meg kell említeni, hogy 
nemcsak a fűtésnél, hanem szimbolikus mértékű a csökkentés a víz- és szennyvízdíjak esetében 
is. Amikor részletezte a megtakarításokat a távfűtéses lakásban élők vonatkozásában, akkor 
nem mondta, hogy a víz- és szennyvízdíjak esetében 2013-től következett be csökkenés. A 
2010. évi egységnyi köbméter vízár, a 2010-es szintről, azaz 320,- forintról, 2017. évre 316,- 
forintra változott, tehát olcsóbb lett, mint hét évvel ezelőtt. Ugyanígy a szennyvízdíj esetében 
246,- Ft összegről, 243,- Ft összegre csökkent az ár, ebben a hét évben. Úgy gondolja, hogy 
ezek a számok magukért beszélnek.  
 

- A FIDESZ-KDNP Frakció jelenlévő tagjai elhagyják az üléstermet. – 
 
Jakab Péter: A Jobbik vásárolt országszerte 1100 reklámeszközt. Miskolc polgármestere most 
azt javasolja, hogy a város azonnal csatlakozzon ahhoz a FIDESZ-es kezdeményezéshez, amely 
magasabb adót, plakátonként évi 144.000,- Ft összeget vetne ki az óriásplakátok tulajdonosaira. 
Teszik ezt egy olyan városban, ahol a vezetés szerint egyébként szárnyal a gazdaság, tehát 
nyilván ennek nem gazdasági, hanem politikai okai vannak. Ez az ok, a legerősebb ellenzéki 
párt, a Jobbik elhallgattatása. Felmerül a kérdés, miért ilyen fontosak az óriásplakátok. Azért, 
mert a helyi közmédiából már kiszorították őket, így csak óriásplakátokon tudják elmondani 
véleményüket, miszerint az országot és a várost egy tolvaj kormány irányítja. A Jobbik, ha 
megválasztják, ki fogja zárni a migránsokat, megemeli a béreket és le fogja csukni a tolvajokat. 
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Ez az, amiért megrongálják a plakátjaikat, most már kormányhivatalnokok segítségével, vagy 
adópolitikai eszközökkel lehetetlenítik el a véleménynyilvánítást. Arra nem gondolnak a nagy 
Jobbik ellenségeskedésükben, hogy ezzel ugyanúgy sújtják majd a családi vállalkozásokat, 
társasházakat is, akik a plakáthelyek bérbeadásából próbáltak eddig plusz bevételeket 
előteremteni. Sokan nem fogják tudni a magasabb adót kifizetni, ezért megszüntetik majd a 
plakáthelyeket. Ahogy közelednek a választások a városvezetés annyira fél a vereségtől, hogy 
nem számít nekik semmi. Elfogadhatatlannak tartják azt a gyakorlatot, hogy Miskolc 
polgármestere képes akár miskolci munkahelyeket is veszélyeztetni azért, hogy Csöbör Katalint 
hatalomban tartsa. Miskolcnak lényegében nem polgármestere, hanem FIDESZ-es helytartója 
van. 
 

- A FIDESZ-KDNP Frakció tagjai visszatérnek az ülésterembe. – 
 

Soós Attila: Furcsa dolgokat hallhattak a miskolciak és a teremben ülők a jobbikos 
képviselőktől. Érdekes kettőség van abban, hogy míg az egyik jobbikos képviselő a református 
egyház hirdetési lehetőségei miatt aggódik, a másik bevallja, hogy igazából a saját vagyont 
féltik. Egyszer talán kiderül, hogy Miskolcon a reklámfelületek mekkora része tartozik a Jobbik 
fennhatósága alá. Ha valaki fenntart egy garázst, akkor ugyanúgy lényegtelen, hogy abban autót 
vagy nem autót tart, hiszen adózás szempontjából az egy díjtétel. A reklámhordozó, az 
reklámhordozó, ez a neve, a törvény alapján úgy van szabályozva, hogy nincs lehetőség 
többfajta díjtétel megállapítására. Azt kell látnia mindenkinek, hogy szó sincs itt a civil 
szervezetekről és az egyházakról. Csak arról van szó, hogy a Jobbik reklámhordozó felületekkel 
rendelkezik, de nem akar adózni. A város építésében eddig sem vettek részt, a tiszteletdíjat csak 
a Közgyűlésen való megjelenésért veszik fel, ahol vagy értelmesen szólnak hozzá vagy nem, 
általában inkább nem. Nem szabad komolyan venni az ilyen hozzászólásokat, mert itt a saját 
zsebük féltéséről van szó.  
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Elgondolkodtató, hogy honnan van annyi pénze a Jobbiknak, 
hogy reklámfelületeket vásároljon?  
 
Barta Gábor: Mélységesen elítéli a Jakab és Vona féle megnyilvánulásokat. Nem lehet szó 
nélkül elmenni azon kijelentések és események mellett, melyekről előszeretettel 
megfeledkeznek. Azok, akiket folyamatosan sértegetnek, apáink, nagyanyáink, tisztességben, 
munkában megőszült honfitársaink. Emlékezzenek vissza mekkora felháborodást keltett az a 
sajtónyilatkozat, melyben a Jobbik a Salkaházi Programban résztvevő nyugdíjasokat ócsárolta. 
Meg is lett az eredménye, hiszen 2015. november 20-án a Jobbik Hunyadi utcai irodája előtt a 
megbántott miskolci nyugdíjasok demonstráltak a Jobbik és Jakab képviselő úr politikája ellen. 
És a mai napig nem kért bocsánatot. Az öregeket támogatni, felkarolni kell, nem pedig 
pártszintre emelve sértegetni.  
 
Hollósy András: Sokat dolgozott a médiában. Az a fajta sajtószabadság, ami most van, annak 
idején nem volt jellemző. Azok a miniszterelnököt sértő óriásplakátok, melyek az elmúlt 
időszakban megjelentek, egyik környező országban sem lennének elfogadhatóak. A Jobbiknak 
bizonyos forrásokból tehát van pénze erre a plakátháborúra. Javasolja, hogy Jakab képviselő úr 
is a saját háza táján seperjen, kérjen bocsánatot a megsértett nyugdíjasoktól. Szeretné jobbikos 
képviselőtársait megkérni arra, hogy a jövőt illetően gondolkodjanak el.  
 
Dr. Tompa Sándor: Hollósy képviselő úr feszegeti a határokat, mikor arról beszél, hogy 
milyen sajtószabadság volt annak idején. Kormányközeli médiában szerepelve természetes, 
hogy arról beszélt, amiről csak akart. Ma már ez nem lehetséges Miskolcon. Polgármester 
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Úrnak megjegyzi, hogy az SZMSZ határát feszegetik egy olyan prezentációval, amit csak az 
előterjesztő mutathatna be. Molnár képviselő úr és mások is hivatkoznak erre. Módosítani 
kellene akkor az SZMSZ-t, hogy képviselői prezentációkra is lehetőség legyen. Neki is lenne 
hozzá anyaga, amit a miskolciakkal szívesen megismertetne.  
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Képviselő Úrnak megjegyzi, hogy az egy előterjesztői 
prezentáció volt.  
 
Dr. Tompa Sándor: Ez is a városvezetés stílusa, hogy belebeszél a felszólalásba, ahelyett, 
hogy engedné végigmondani. Másik megjegyzése az, hogy miközben van egy előterjesztés a 
távhőszolgáltatásról, amiről a kormánypárti képviselőtársak beszélnek, az előterjesztésben pont 
nem szerepel. Az ellenzéki képviselőket rendszeresen felszólítják, ha eltérnek a tárgytól, a 
kormánypárti képviselőket miért nem? Azért, mert nem ez a politikai érdek.  
 
Pakusza Zoltán: A hulladékgazdálkodás nagyon fontos téma. Egy több százmillió forintos 
projekt, amiről az anyag szól, és alig 24 órát kapnak a képviselők arra, hogy ezt 
áttanulmányozzák. Véleménye szerint a képviselő-testületben egyetlen hulladékgazdálkodási 
szakember sincs, bár Glatz Katalin képviselő asszony elég sok mindent elmondott. Több 
százmillió forint sorsáról, mennyire lehet ilyen kevés idő után felelős döntést hozni? Olyan, 
mint egy szerződést úgy aláírni, hogy ki van takarva a tartalma. Lehet, hogy jó az anyag, de az 
is lehet, hogy nem. Ezt ennyi idő alatt megállapítani nem lehet. Az lenne a felelős döntés, ha 
ezt ma nem fogadnák el. Sokkal hosszabb idő kellene ennek áttanulmányozására.  
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Képviselő Úr tegnapi napon jelen volt azon a bizottsági ülésen, 
ahol ezt az anyagot tárgyalták, mégsem volt egyetlen kérdése sem. Csodálkozik, hogy tegnap 
egyetértett mindennel, most pedig már nem.  
 
Novák Józsefné: Nem tud szó nélkül elmenni amellett, hogy Jakab képviselő úr újból 
megtámadta az óvodásokat. Kikéri magának ezt a jobbikos botránykeltést. Képviselői alapjából 
harminc széket vásárolt meg az óvoda számára, de sorolhatná még azok nevét, akik szintén így 
tettek, például Kovácsné Budai Mária, Hubay György, Molnár Péter és Dr. Kovács László. 
Képviselő Úr nem tudja, miről beszél.  
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Megkéri Képviselő Asszonyt, hogy a napirendről beszéljen, 
valamint megkéri Jakab képviselő urat, hogy bekiabálással ne zavarja Képviselő Asszony 
felszólalását. Eddig nyugodt mederben zajlott az ülés, Tompa képviselő úr sem zavarta meg, 
ezért kéri, hogy ő se tegye.  
 
Novák Józsefné: Pakusza képviselő úrnak jelezné, hogy nem olvasta el figyelmesen az 
előterjesztést. Mindennek megvan a maga menete. Kilián városrészben, mely az ő körzete, az 
új orvosi rendelő a keleti parkoló részen és a Kempelen Farkas utca közötti részen fog 
megépülni. Miskolcon olyan távhőszolgáltatás van, amelyre büszkék lehetnek.  
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Pakusza képviselő úrnak megjegyzi, valóban nem ő, hanem 
Jakab képviselő úr volt azon a bizottsági ülésen, melyen tárgyalták a hulladékgazdálkodási 
előterjesztést, de feltételezi, hogy azért ezeket megbeszélik egymással. 
 
Fodor Zoltán: A hulladékgazdálkodással kapcsolatosan elmondja, van egy kis félelme. 
Kezdetben volt a Kiss Péter vezette RWE Umwelt Miskolc Kft., majd az AVE Miskolc Kft. 
Marozsák Péter vezetésével. Mindkét igazgató szépen dolgozott, jól teljesítettek. Polgármesteri 
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Biztos Úr elmondta, 2012-ben új céget hoztak létre a Miskolci Regionális 
Hulladékgazdálkodási Közszolgáltató Nonprofit Kft-t, amely nagyon sok problémával indult, 
de Majoros Róbert ügyvezető igazgató úr Pfliegler Péter alpolgármester úrral együtt mindent 
megtettek annak érdekében, hogy mára a szemétszállítás tökéletesen működjön. 
Alpolgármester Urat nagyon okos, intelligens, szakmailag is felkészült, tanult embernek 
gondolja, ez biztosan nem az ő döntése volt. A Nemzeti Hulladékgazdálkodási Koordináló és 
Vagyonkezelő Zrt. most egyszerűen bekebelezi a jól működő miskolci cégünket, mert úgy 
döntöttek, hogy minden nemzeti legyen. Azért vannak félelmei, mert látható, hogy az állam mit 
tett az iskolákkal és az egészségüggyel. Ez a cég most fentről fog irányítani, minden pénz, 
minden bevétel oda megy majd, nem biztos benne, hogy ezt a jól működő helyi céget úgy fogják 
irányítani, ahogy kellene. A telephelyeket apportálni kell, a pénzeszközt átadni, nem lesz önálló 
miskolci cége a városnak. Azt kívánja, ne legyen igaza, de úgy érzi, hogy komoly gondok 
lesznek még ezzel.   
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Értékeli Képviselő Úr aggodalmát, de úgy gondolja, hogy 
ezekre a félelmekre megnyugtató választ tudnak majd adni.  
 
Gazdusné Pankucsi Katalin: Ellenzéki képviselőtársa azt mondta, a kormánypárti képviselők 
nem arról beszéltek, ami a távhővel kapcsolatos előterjesztésben szerepel. Szeretné kiemelni, 
hogy a különböző fejlesztéseknek köszönhetően Miskolcon a lakossági és egyéb felhasználók, 
ma már közel 60%-ban megújuló energiaforrásból kapják a távhőszolgáltatást. 2013. a 
rezsicsökkentés éve volt az országban, így a városban is.  Ezt követően nem emelkedtek a díjak, 
nem úgy, mint például a Gyurcsány kormány idején, mikor a gáz ára negyedévente emelkedett. 
Az új rendelet megalkotásának célja, hogy az eddig három külön rendeletben szabályozott 
területek egységes rendeletben kerüljenek szabályozásra. A fűtési díj lényege, hogy ott, ahol 
költségmegosztó van a lakásokban, ne légköbméter szerint, hanem valós fogyasztás alapján 
történjen a számlázás. Így, ahol kevesebbet fogyasztanak, ott kevesebbet is fizetnek. A másik 
változás, a szabálytalan vízvételezés esetén felszámításra kerülő vízfelmelegítési díj 
megállapítása az egyéb felhasználók esetében. A jelenleg hatályos rendelet ezt nem szabályozta. 
Javasolják szabálytalan használati meleg víz vételezése esetén, a területi átalánydíj bevezetését. 
Ennek célja, hogy a lejárt vízórák hitelesítése a lehető leggyorsabban megtörténjen.  
 
Dr. Tompa Sándor: Ezek szerint lehet a miskolci távhőárakról beszélni függetlenül attól, hogy 
ez az előterjesztés nem arról szól. 2013. óta a geotermia a döntő hőforrás a miskolci 
távhőszolgáltatásban. Az a geotermia, amiről a miskolci hőszolgáltató nem hajlandó elárulni, 
hogy milyen áron lehet előállítani. A korábbi polgármesteri ígéretek, amelyek arról szóltak, 
hogy a geotermia átadása után csökkenni fognak a miskolci távhődíjak, nem váltak valóra. Egy 
országos rezsicsökkentési akció volt, de nem azért csökkentek az árak, amiért a város annak 
idején belevágott a projektbe. Kéri, hogy mondják meg menyibe kerül a geotermia, hogy a 
miskolci lakosok ki tudják számolni, mennyivel kellene csökkenteni a miskolci árakat. A 
jogszabály csak a hatósági ár maximumát szabályozza, ha megállapodnának a geotermikus 
energiát biztosító céggel, akkor akár olcsóbban is adhatnák. Sajnos nem lehet tudni, mert a 
Mihő Kft. nem szolgáltat adatokat, pedig ő egyben a Miskolci Geotermia Zrt. vezetője is. Kitől 
lehet ezeket az adatokat megtudni? Ha tudni lehetne, akkor az is kiderülne, mennyit veszítettek 
a miskolciak azzal, hogy nem valós áron kapják a távhőt. 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Képviselő Úr is tudja, hogy a távhő hatósági áras, így sikerült 
leszorítani a díjakat a rezsicsökkentés által. A mostani ár kedvezményesebb, mint azelőtt volt.  
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Dr. Kovács László: Nagyon sajnálja, hogy a Jobbikból, egy szebb reményű nemzeti radikális 
pártból az lett, ami. Pakusza képviselő úrnak válaszként elmondja, valóban igaz, hogy 
hulladékgazdálkodási szakember nincs a Közgyűlésben, de nem is kell ahhoz szakembernek 
lenni, hogy lássák az árakat. Elmondták, hogy alakultak a díjak a távhőszolgáltatásban 2010. 
előtt és után, vagy más közüzemi díjak ezekben az időszakokban. A hulladékszállítással 
kapcsolatosan két példát emel ki, 2010-től kezdve a 60 literes és az 1100 literes edények 
ürítésének díját. 2010-ben egy 60 literes edény ürítésének díja 169,- Ft volt, most hét évvel 
később 166,- Ft. Az 1100 literes edények ürítése 3108,- Ft volt 2010-ben, most pedig 3046,- Ft. 
Nem kell szakértőnek lenni ahhoz, hogy a lakossági érdekek szempontjából értelmezzék ezeket 
az adatokat.  
 
Kovácsné Budai Mária: Tompa képviselő úrnak elmondja, hogy a szocialista vezetés 
kormányzási időszakával szemben ma tartósan növekvő pályán van a gazdaság, eladósodás 
nélkül fejlődik az ország és a város. A gazdasági sikerekből az adócsökkentések, a béremelések 
révén a magyar családok, a nyugdíjasok és a vállalkozások is részesülnek. Az országos 
rezsicsökkentés természetes módon érintette a miskolciakat is. Annak idején úgy tűnt, hogy 
teljesen összeomlik a magyar gazdaság. A baloldal alkalmatlansága miatt, az ország teljesen 
elveszítette gazdasági önrendelkezését, a magyar családok állandó megszorításokat szenvedtek 
el. Ezt még egyszer nem fogják hagyni. 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a hozzászólásokat, a vitát lezárja.  
Pfliegler Péter alpolgármester urat kéri, válaszoljon a vitában elhangzott kérdésekre.  
 
Pfliegler Péter alpolgármester: Jól estek neki Fodor képviselő úr elismerő szavai. A 
hulladékgazdálkodási feladatokkal kapcsolatban neki személy szerint nincs ellenérzése, vagy 
félelme. Egy olyan folyamatnak a részesei most, ami körülbelül 1,5 évvel ezelőtt indult el, jól 
láthatóan a nemzeti vagyon visszaszerzése és megtartása érdekében a Kormány részéről. 
Visszatekintve a 90-es évekre, a különböző szolgáltatások, szinte mind multicégeknek kerültek 
eladásra. Onnantól voltak tapasztalhatóak azok a több száz százalékos áremelések, amelyeket 
a magyar lakosoknak kellett megfizeti. Amióta a multicégektől sikerült a legtöbb szolgáltatást 
visszaszerezni, azóta van lehetőség a rezsicsökkentésre. Nem tart attól, hogy a szolgáltatás 
színvonala csökken, nem tart attól, hogy az árak emelkedni fognak és attól sem, hogy a 37 
település önkormányzata veszítene a vagyonából. A hulladéklerakók üzemeltetését a 37 
önkormányzat által létrehozott új cég végzi majd, ennek vagyona is a tagok vagyona marad. A 
BMH Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Hulladékgazdálkodási Közszolgáltató Nonprofit Kft. is 
olyan cégek tulajdonában van, mint a Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási 
Közszolgáltató Nonprofit Kft., és ha jól emlékszik, a legnagyobb tulajdonosi rész is az övé. 
Egyáltalán nincs szó áremelésről, sem arról, hogy a vagyon bárhová eltűnhetne, nincs arról szó, 
hogy a szolgáltatás színvonalában bármiféle csökkentés következhetne be, sőt, remélhető, hogy 
a nagyon jót a még kiválóbb besorolás fogja váltani. A 37 településen ez a közszolgáltatás jó 
példaként említhető országszerte. Ezen csak javítani akarnak, rontani semmiképpen. 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Egy érdekes politikaelméleti vita dőlt el ma a teremben, abban 
a témában, hogy lehet-e úgy vezetni egy várost és úgy gazdasági felemelkedést biztosítani, hogy 
közben szakítanak a megszorítások politikájával. Sokáig az volt a tendencia, hogy a 
gazdaságpolitika a folyamatos megszorításokra épült. 2010-ben átvette a város vezetését a 
FIDESZ-KDNP Frakció, akinek arról kellett dönteni, hogy a város kormányzása és 
gazdaságának konszolidációja a régi, vagy az új elvek mentén történjen meg. Természetesen, 
ahogyan ezt a kampány alatt mondták is, szakítottak a megszorítások politikájával. A 
valóságban is úgy döntöttek, hogy a város kormányzását és gazdasági felemelkedését arra 
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fogják alapozni, hogy teret engednek a gazdaság növekedésének és igazságos közteherviselést 
vezetnek be a városban. Ennek része volt, hogy azoknak a multicégeknek, akik 
energiaszolgáltatóként voltak jelen a városban és az országban, alkalmazkodniuk kellett ehhez 
az új gazdaságpolitikai térhez. Mikor a mai napon ezt a költségvetési vitát lefolytatták, 
megállapíthatták hét évre visszatekintve, hogy lehetett a város gazdaságát konszolidálni úgy, 
hogy annak terhe ne a miskolci lakosok vállát nyomja, hogy ne a megszorítások révén találjon 
magára a város. 2010-ben át kellett venni a várost 36 milliárd forint banki adóssággal, 12.000 
álláskereső munkanélkülivel, ezzel szemben 5,8 milliárd forint volt az iparűzési adóbevétel. 
Innen indulva eljutottak odáig, hogy 2016-ban az iparűzési adó 9,2 milliárd forint összeget tett 
ki. Az ezt megtermelő gazdaság is mintegy 50%-os növekedési pályára tudott állni, az adósság 
3 milliárd forintra csökkent. 2010-ben az iparűzési adó a város adósságának mintegy hatodát 
tette ki, ezzel szemben jelen pillanatban az egy éves iparűzési adóbevétel az adósság 
háromszorosa. Ez azt jelenti, hogy körülbelül tizennyolcszoros növekedés történt a város 
gazdasági teljesítőképessége tekintetében.  
Amikor a miskolci baloldali pártok kiállnak ebben a vitában és további rezsicsökkentést 
követelnek, akkor azt gondolja, hogy megerősítik azt, amit beszéde elején mondott, hogy ez a 
politikaelméleti vita eldőlt. Szeretné emlékeztetni Tompa képviselő urat, aki most azt mondja, 
hogy alkudjanak a távhőárakról a Kormánnyal, hogy annak idején senki mással nem kellett 
volna alkudni, mert saját maguk döntöttek az áremelésekről. Akkor kellett volna ezt a 
lelkiismereti konfliktust megvívni saját magukkal. Amikor 2010-ben a FIDESZ-KDNP 
Kormány úgy döntött, hogy az igazságos közteherviselésnek az is része kell, hogy legyen, hogy 
a multi energiaszolgáltatók több terhet vállalnak, és kevesebb profitot visznek ki az országból, 
akkor éppen a baloldali pártok ellenezték legjobban a rezsicsökkentést. Pont Tompa képviselő 
úr volt az, aki elmondta, hogy ha rezsicsökkentés lesz, akkor a gazdasági növekedés meg fog 
torpanni, az infláció el fog szabadulni, a munkanélküliség növekedni fog. Ezzel szemben a 
gazdasági növekedés elindult, az ország GDP-je folyamatosan emelkedik, az infláció nem nőtt, 
hanem csökkent, történelmi mélypontokat ért el, sőt, defláció is volt, ami a szocialista időkben 
ismeretlen fogalomnak számított, a munkahelyek száma pedig nőtt. Azt is mondták, hogy nem 
lesz üzembiztonság, mert a csökkentett árak miatt a szolgáltatók kockázatos üzemmódokban, 
biztonság nélkül működnek majd. Áramkimaradás vagy vízszolgáltatási gondok nem voltak és 
a gázhoz is hozzá lehetett férni. Az a jóslat sem jött be, hogy ezek után a multicégek az 
országban nem fognak beruházásokat végrehajtani. Folyamatosan fejlesztenek ezek a vállalatok, 
még ezzel az új szemlélettel megalkotott közteherviselésben is megtalálták a maguk számítását, 
az országban maradtak és továbbra is szolgáltatnak. Úgy gondolja, hogy most az ellenzék 
részéről kicsit nagyobb önfegyelem kellene, visszaemlékezve azokra az időkre, mikor a 
lehetőség a kezükben volt, és nem használták ki. Abban az időben az elektromos energia 
kétszeresére, a gáz ára háromszorosára nőtt.  
Jakab Péter úr felvetésével szemben, aki azt állította, hogy Miskolcról elvándorolnak az 
emberek, a városvezetés politikáját igazolják a számok. Miskolcnak nincs elvándorlási 
vesztesége körülbelül 1,5 éve. Többen választják Miskolcot lakóhelyül, mint ahányan elmennek. 
Természetes egy város történetében, hogy néhányan elmennek, néhányan idejönnek, de 
összességében a beköltözők száma magasabb. Egy emberöltőnek kellett eltelnie 1990. óta, hogy 
ez a fordulat bekövetkezzen. Köszönhető ez a gazdaság kiszámítható és stabil működésének és 
az arányos közteherviselésnek. Másik, Jakab képviselő úr által megfogalmazott vádra, 
miszerint Miskolcon a bérek nem tükrözik a változást, azt válaszolja, hogy Képviselő Úr a 
Statisztikai Hivatal könyveit elővéve láthatná, hogy 22%-os volt a béremelés. A megyei 
átlagkeresetek emelkedése 12% volt, tehát éppen az ellenkezője történik annak, amit Képviselő 
Úr mondott. Ezek a folyamatok is alátámasztják, hogy Miskolcon a gazdaság stabil és 
kiszámítható, a város eladósodottsága alacsony, a bérek nőnek, a munkahelyek száma 
növekszik, újabb beruházók telepednek le a városban, idehozva az újabb technológiákat. Úgy 
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gondolja, hogy ebből a vitából is az derült ki, hogy a város gazdasági folyamatai jó irányba 
haladnak.  
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy az elfogadott javaslatnak megfelelően, a 4. 
napirendről történő szavazás következik. 
 
4. napirend: Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 

40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet módosítására 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük. 
Az előterjesztéshez módosító indítvány került benyújtásra. Kéri, hogy elsőként erről 
szavazzanak. 

A Közgyűlés 16 igen, 2 nem szavazattal, 6 tartózkodás 
mellett a módosító indítványt elfogadta. 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Most a rendelettervezetről döntenek, melyhez minősített 
többség, legalább 15 igen szavazat szükséges. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 7 nem szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett megalkotta a 33/2017. önkormányzati rendeletét 
az Önkormányzat vagyonáról és a 
vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) 
önkormányzati rendelet módosításáról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: A településfejlesztéssel és -üzemeltetéssel kapcsolatos 
előterjesztések tárgyalásával folytatják munkájukat. 
 
Meghívó szerinti 5. napirend:  Javaslat Miskolc vállalkozásfejlesztési és befektetés-

ösztönzési programjáról szóló 32/2008.(XI.26.) önkormányzati rendelet 
módosítására 

 
Meghívó szerinti 6. napirend:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti 

Tervének, valamint Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról 
szóló 21/2004.(VII.6.) önkormányzati rendeletének módosítására 

 
Meghívó szerinti 10. napirend:  Javaslat a Dayka utca és Meggyesalja utcák közötti átkötés 

megvalósításához kapcsolódó vagyongazdálkodási döntések meghozatalára 
 
Sürgősségi 3. napirend:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város közigazgatási területén a 

járművel történő díjköteles várakozás szabályairól szóló 37/2016. (XII.12.) 
önkormányzati rendelet módosítására 

 
Sürgősségi 4. napirend:  Javaslat a helyi közutak kezelésével és a közterületek 

használatával kapcsolatos döntések meghozatalára 
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Sürgősségi 5. napirend:  Javaslat az MVK Zrt.-vel fennálló Közszolgáltatási Szerződésben 
foglalt Közszolgáltatási Követelmény és Közszolgáltatási Ellentételezés 
2018. évi tervezett mértékének elfogadására 

 
Sürgősségi 6. napirend:  Javaslat a Miskolc, Nagy Imre utcában elhelyezkedő ingatlanok 

értékesítésére 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: A meghívó szerinti 5. napirendhez módosító indítványt nyújtott 
be. 
Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését. 
 
Bizottsági vélemények: 

 Jogi és Ügyrendi Bizottság: a meghívó szerinti 5., 6., a sürgősségi 3. és 4. napirendi 
előterjesztéseket tárgyalta és támogatta az elfogadásukat.  

 Városgazdálkodási és –üzemeltetési Bizottság: a meghívó szerinti 5. napirend 
elfogadását egyhangúlag, a 6. és 10. napirend elfogadását többségében támogatta.  

 Pénzügyi Bizottság: a meghívó szerinti 10. napirendi előterjesztés elfogadását 
többségében támogatta.  

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót. 
 
A vitában hozzászólók: 
 
Soós Attila: A vállalkozásfejlesztési rendelet módosítása kapcsán elmondja, hogy az 
előterjesztés tartalma szerint az Európai Uniós jogszabályoknak való megfeleltetés zajlik, azon 
változtatások átvezetése, melyeket az uniós jogszabályok előírnak. Véleménye szerint, ha 
elolvassuk az így létrejött egységes jogszabályt, akkor kiderül, hogy azon jó helyzetben 
vagyunk, hogy Miskolcnak van egy erős, naprakész és valós tartalommal bíró 
vállalkozásfejlesztési rendelete. Ez nem csak a jogszabály szintjén létezik, hanem tartalommal 
bír, mögötte munkahelyek, emberek, egy városvezetés, egy egész Miskolc áll. Tudható, hogy 
erős verseny zajlik a munkahelyekért, a jó befektetőkért, azon cégekért, melyek egy-egy adott 
városban felvirágzást, bevételt, munkahelyeket teremtenek. Miskolcon is ez történik, egy 2008-
ban megalkotott rendelet kerül feltöltésre valós tartalommal, biztosítva azon kereteket, melyek 
lehetőséget nyújtanak az arra képzett vállalkozásfejlesztési szakemberek áldozatos munkájának 
köszönhetően, hogy munkahelyek jöjjenek létre. Ennek eredménye, hogy a 2010-11-ben még 
bőven 10% feletti munkanélküliség, 2017-re 6% alá csökkenjen. A Magyar Tudományos 
Akadémia munkáját idézi „1998-ban a megyei jogú városok között 17. volt Miskolc, 2016-ban 
negyedik”. Elmondja, hogy folyamatosan zajlik a fejlesztés, zajlik az a munka, hogy a nyolc év 
után csipkerózsika álmából felébredő Miskolc újra munkahelyeket teremtsen, újra bevételhez 
jusson, az itt élőknek, a befektetőknek olyan egzisztenciát nyújtson, kínáljon, mind 
infrastruktúrában, mind elhelyezkedésben, mind szerethetőségben, ami azelőtt soha nem volt 
tapasztalható. Véleménye szerint minden kapcsolatért dolgozni kell, akár munka, akár 
magánéletről van szó. A befektető nyilván nem csak azt várja el, hogy jó körülmények közé 
kerüljön, hanem azt is elvárja, hogy szakképzett munkaerő várja, ezért elmondható, hogy 
manapság példaként említi, az Egyetem kapcsán, nem csak két szervezet egymás mellett élése 
zajlik, hanem ez a két intézmény – a Város és az Egyetem – együtt dolgozik azért, hogy ide 
befektetők jöjjenek. Elmondja, nincs olyan félév, amikor nem jelenik meg egy-egy új befektető, 
példaként említi a Ten Pao-t, Spinto Kft.-t. Látható, hogy folyamatos a munkaerő igény, minden 
nagyobb cég folyamatosan munkahelyet keres, látható, hogy alakul és zajlik az ország egyik 
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legnagyobb ipari parkjának az építése mintegy 1.000 hektáron, az itt élők láthatják, hogy 
Martin-kertváros, Szirma, Hejőcsaba térségében alakul ez a nagy ipari park. Fontosnak tartja, 
hogy az itt élők megértsék, számukra akarnak megélhetést biztosítani, hogy az érdeklődő 
befektetők azonnal kapjanak választ, lehetőséget, ajánlatot, mind infrastrukturális kérdésekben, 
mind elhelyezkedési kérdésekben, mind támogatási kérdésekben. Választ arra, miért éri meg 
nekik Miskolcon üzemet létrehozni, bármilyen munkahely teremtésben részt venni. Visszautal 
Alpolgármester Úr előző hozzászólására, miszerint ennek eredménye az, hogy hitelfelvétel 
nélkül, pusztán a bevételekből is lehet nagymértékben és gyorsan fejleszteni egy várost.  
 

- Az ülést Dr. Kiss János alpolgármester vezeti. - 

 
Molnár Péter: Szintén Miskolc vállalkozásfejlesztési és befektetési programjáról szóló 
rendelet módosításáról kíván szólni. Megítélése szerint fontos, hogy Miskolc Önkormányzata 
rendelkezik egy ilyen rendelettel, de azt is fontosnak tartja elmondani, hogy 2010-óta a Fidesz- 
KDNP vezette önkormányzat tölti meg céllal és tartalommal. Látható, hogy a célrendszerben 
megfogalmazásra került, hogy a gazdaságfejlesztés egy fontos cél. Cél továbbá a foglalkoztatás 
elősegítése, hogy a városban lakók életminősége javuljon, valamint az, hogy ösztönözzük, hogy 
a vállalkozások Miskolc közigazgatási határán belülre letelepedjenek. Egyrészt a betelepülést, 
másrészt a már itt lévő cégeknek a fejlesztését és támogatását is szükségesnek tartja. Úgy 
gondolja, ennek érdekében egy befektetést ösztönző gazdaságpolitikát kell folytatni, melyet 
2010. óta Miskolc Önkormányzata, illetve a Miskolc Holding szakemberei végeznek. 
Fontosnak tartja egy vonzó, optimális környezet megteremtését. Meglátása szerint jó úton 
haladnak. Emlékeztet arra, hogy Polgármester Úr az előző Közgyűlésen beszélt arról, hogy a 
város reagáló képességét növelni kell. Fontosnak tartja új beruházások letelepülésekor, hogy a 
város a befogadóképességét tudja mutatni és gyorsan tudjon reagálni. A munkaerő-piac nagyon 
gyorsan változik, melyre nagyon gyorsan kell tudni reagálnia egy versenyképesnek maradni 
akaró városnak, önkormányzatnak. Csatlakozik azon gondolathoz, hogy sok szereplő 
konzekvens együttműködéséről kell beszélni. Egyrészt az önkormányzat, másrészt az 
önkormányzat mellett lévő Holding és tagvállalatai, illetve Szélyes Domokos polgármesteri 
biztos úr, akik konzekvensen és célzottan foglalkoznak a témával. Fontosnak tartja, hogy az 
oktatási intézmények tudatosan foglalkoznak azzal, hogy szakképzett munkaerő álljon az itt 
jelenlévő, illetve a betelepülni vágyó cégek számára. Fontosnak tartja a megfelelő és vonzó 
gazdasági környezetet, szükségesnek tartja, hogy stratégiai gondolkodás legyen és koncepció. 
Miskolc tekintetében ezt meglévőnek tartja. Elmondja, hogy a jelen városvezetés nem kíván 
elszalasztani olyan lehetőségeket, amiket 2010. előtt elszalasztottak. Elmondja nem véletlen, 
hogy Kecskemétre ment egy nagy ipari gyár, Miskolcban is gondolkodtak, de valamiért nem 
Miskolcot választották. Ezt, a 2010. előtti városvezetés felelősségének tartja, hogy nem tudták 
idehozni azt a nagy céget. Most viszont ipari parkok alakulnak ki. Ez stratégiai koncepció is. 
Úgy gondolja, hogy az iparűzési adó bevétele nő, illetve az hogy a munkanélküliség csökken, 
az azt mutatja, hogy Miskolc város jó úton halad.  
 
Hubay György: A Dayka Gábor utca és a Meggyesalja utca átkötésével kapcsolatos 
napirendhez kíván hozzászólni. Ismerteti az ingatlanvásárlások előzményét, miszerint 
tehermentesíteni szeretnék a belvárost, illetve a Szent István tér környékén meggyorsítani a 
forgalmat. Ezzel is dinamikusabbá szeretnék tenni a belváros közlekedését. Az ingatlan 
kisajátításokkal kapcsolatban elmondja, hogy 12 ingatlanról van szó. Egy ingatlan esetében 
nehézkesebb volt az eljárás, mely a Magyar Állam tulajdonában van, a fogyatékos személyek 
gondozóháza működik benne. A városnak nem volt olyan csereingatlana, amit elfogadtak volna, 
ezért most vásárlás szükséges. A Tímármalom utca 10. szám alatti ingatlan az egyik ilyen. A 
Magyar Állam és a fogyatékos személyek gondozóháza is megegyezett. Ismerteti, hogy az 
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egyik ingatlan vételára 25 millió Ft, a másik 55 millió Ft. A Közgyűlés döntése szükséges, hogy 
az üzlet létrejöhessen.   
 
Szécsényi Marianna: A sürgősségi 5. napirendhez kíván hozzászólni. Miskolc élen jár, mind 
a korszerű technológia, mind a megtett kilométerek számát tekintve. Miskolcon járnak 
legsűrűbben a villamosok. Elmondja, az MVK Zrt. járművei éves szinten 10 millió kilométert 
futnak, ez kimagasló az országban. Az ország egyik legnagyobb közösségi 
közlekedésfejlesztése Miskolcon zajlott az elmúlt években. A megújult buszparkból Szirma és 
Martin-kertváros is részesült, mindennapi tapasztalat alapján elmondja, hogy a Miskolcon élők 
büszkék a környezetbarát buszokra. A CNG technológiának köszönhetően jelentősen csökkent 
a kibocsátott szén-dioxid mennyisége, ezáltal is tovább javul a város levegője. Örömmel említi, 
hogy Miskolc élen jár a környezetvédelem tekintetében. Elmondja, hogy körzetében az elmúlt 
évek fejlesztési céljának egyik fontos eleme volt, hogy a lakosság biztonságos, kényelmes 
közlekedéséhez személye is hozzájáruljon. Tájékoztatásul elmondja, hogy a rendelkezésére álló 
képviselői keretéből több, mint 10 millió Ft-ot biztosított fedett autóbusz megállók építésére. 
Ugyanakkor lakossági bejelentés alapján folyamatosan nyomon követik a buszközlekedéshez 
szükséges utak állapotát. Számtalan esetben a lakossági bejelentést, mind a Miskolci 
Városgazda Nonprofit Kft., mind az Önkormányzat munkatársaival kivizsgálták és 
többségében pozitívan el is végezték. Továbbá, ez évben a körzetében az útépítés fejlesztés 
mellett, több mint 30 utcában végeztek útjavítást és kátyúzást. Jelen előterjesztés kapcsán úgy 
gondolja, hogy az MVK Zrt. 2017. évhez hasonlóan, 2018-ban is a megújult járműparkkal 
biztosítani fogja a lakosság és a városrészek közötti utazási igények magas színvonalú 
szolgáltatását.  
 
Badány Lajos: Szécsényi Marianna képviselőtársához hasonlóan az MVK Zrt. 
Közszolgáltatási Szerződéshez kíván hozzászólni, megjegyzi, más aspektusban. Aggodalomra 
ad okot a társaság gazdálkodási mutatóiban bekövetkező folyamatos romlás. Néhány adatot 
említ az előterjesztésből: adózás előtti eredmény 2016. évben 483 millió forint veszteség, 2017. 
évben a várható 891 millió forint veszteség, és 2018-ra tervezett 1 milliárd 21 millió forint 
veszteség. Kérdése, hogy milyen intézkedésekkel tervezik kompenzálni a garanciális időszakok 
lejártát követő megnövekedett karbantartási költségeket, illetve az energiahordozók 
árnövekedésének a társaság gazdálkodási eredményére gyakorolt kedvezőtlen hatását. 
Megemlíti, hogy ezt a Közgyűlést, akár az adóemelések közgyűlésének is nevezhetik, hiszen 
láthatóan az építményadó hatálya alá vontak egyéb építményeket, amelyek eddig nem tartoztak 
oda. Növelték a díjfizetéssel terhelt parkolóhelyek, utcák számát, illetve a közterület-használati 
díjakat is emelték. 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Képviselő Úrral szemben azt kell mondja, hogy ez a 
Közgyűlés nem az adóemelések közgyűlése. Lehet, hogy a Jobbik ezt így éli meg, 
igazságtalannak érezheti. Még egyszer ki kívánja hangsúlyozni, amit az előző beszédében 
mondott, jelen vezetés úgy kívánja kormányozni ezt a várost, hogy nem a megszorítások 
politikáját viszik, hanem a gazdasági növekedés és az arányos és igazságos közteherviselés 
politikáját. Azt gondolja, hogyha valamely pártnak olyan jelentős vagyontárgyai vannak, 
amelyek alapján részt tudnak venni az igazságos közteherviselésben, akkor azt nem az 
adóemelések közgyűléseként kell aposztrofálni, hanem az igazságos közteherviselés 
közgyűléseként.  
Badány képviselő úr aggódik a közlekedési vállalat veszteséges működéséért. Hozzáteszi, hogy 
természetesen a vállalat menedzsmentje előtt nyilvánvalóan megfogalmazott az az elvárás, 
hogy a vállalati működést minél inkább egy precíz gazdálkodás keretei között kell tartani. 
Elmondja, hogy a közösségi közlekedés egész Magyarországon veszteséges. Ennek az az oka, 
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hogy a szolidaritás alapján áll, nem pedig a megszorításén. Véleménye szerint az viszont nem 
lenne helyes, mert olyan lakossági terheket kellene bevezetni, amelyeket sem a Fidesz, sem a 
KDNP Miskolcon nem támogat. Emlékezteti Képviselő Urat arra, hogy 2012. január 1-je óta 
egyetlen forinttal sem emelkedtek a jegy- vagy a bérletárak, szemben a korábbi városvezetés 
időszakával. Akkor a háromszoros emelés sem eredményezte azt, hogy a vállalat valaha 
nyereséges lett volna. Jelen vezetés nem abban gondolkodik, hogy emeléssel teremti meg ennek 
a vállalatnak a nyereségességét vagy gazdasági konszolidációját. Abban gondolkodnak, hogy a 
város egyéb bevételeiből – adó és kereskedelmi – támogatja meg a közlekedési vállalat 
működését annak érdekében, hogy azoknak az embereknek, akik a közösségi közlekedés 
mellett döntenek, olyan árakat kell biztosítani, amelyek vonzóvá és igazságossá teszik 
számukra a közösségi közlekedést. Ez a városvezetés filozófiája a közlekedési vállalattal 
kapcsolatban.  
 
Révész Péter: A Nagy Imre utcában elhelyezkedő ingatlanoknak az értékesítéséhez kíván 
hozzászólni. 61 millió forintért értékesítik ezeket az ingatlanokat, amelyben az esetlegesen 
felmerülő áfa összege is benne van. Ha ezt az esetlegesen felmerülő áfát leveszik belőle, akkor 
ez a 671 négyzetméteres belvárosi ingatlan 48 millió forintba kerül. Szemben, egy utcával 
arrébb egy ékszerbolt egy hirdetési portálon feltett ajánlata szerint 80 négyzetméteres üzletet 
59 millió forintért értékesít. Megemlíti, hogy a 10. napirendi pontban a Dayka és Meggyesalja 
utcai átkötésnél felajánlott egyik megvásárlott ingatlanért 55 millió forintot fizetnek ki, de 
nemrégiben ment el Tapolcán 150 millióért egy hasonló prioritású és nagyságú telek. 
Véleménye szerint ez a 48 millió forint ezért a belvárosi ingatlanért kevés. Kéri a Közgyűlést, 
hogy ezt a napirendi pontot vizsgálja felül, legalábbis az árakat mindenféleképpen. 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Felhívja Képviselő Úr figyelmét, hogy ez egy földterület, nem 
pedig egy üzlethelyiség, amivel összehasonlította, ezen nincs felépítmény. Ebben a tekintetben 
ezek nem képezhetnek összevetést. Azt gondolja, hogy nem azt jelenti, hogy ennyiért értékesíti 
az Önkormányzat, hanem azt, hogy ez a minimál ár. Ez az értékesítés – ahogy az 
előterjesztésből is kiderül – egy nyílt, kétfordulós pályázati eljárás keretében történik meg. A 
piac méri meg ennek az ingatlannak az árát. Ők lesznek a legboldogabbak, ha a piaci verseny 
következtében ezért az ingatlanért valaki többet ad. 
 
Nagy-Korsa Judit: Megjegyzi, örül annak, hogy a kivetített grafikákat a napirend tárgyalása 
után végre levették. Már a miskolciak menetközben rájöhettek arra, hogy a budapesti és 
miskolci távhő díjak között 54 négyzetméteres lakás esetén van 9 ezer forintos különbség 
havonta, és rájöhettek arra, hogy a pestiek sokkal többet keresnek, mint a miskolciak. Tehát 
nem egy nagy kunszt kifizetni ezt a különbséget. Ez nem igazán érv szerinte.  
A sürgősségi 3. napirend kapcsán elmondja, hogy soha nem esett számára jól – még akkor sem, 
amikor autót vezetett –, hogy bevezették a lakóhelyén a kötelező parkolást. Ez még az előző 
városvezetés idején volt. Egyáltalán nem kellemes dolog, hogy fizetni kell azért, hogy az ember 
ott parkolhasson, ahol lakik. Ezeket a területeket egyre inkább szélesítik, egyre több embernek 
valamiféle adót kell fizetni. Az autósok zöme így is majd megfeszül az adóktól, nemhogy ott, 
ahol él, külön parkolási díjat, bérletet kell váltania. Kérdése, hogy miért nem próbálják meg – 
ha már ilyen jól megy Miskolcon a gazdaság –, hogy egyáltalán ne kelljen parkolási díjat fizetni. 
Megjegyzi, erre Magyarországon van is példa. Miért nem csinálják azt, hogy bizonyos 
területeken korlátozott várakozási időt vezetnének be. Ennek a túllépését követően pedig 
fizethetnek. Próbálják már meg a miskolciakat kímélni a különböző újabb és újabb bújtatott 
adók bevezetésétől. 
A sürgősségi 4. napirenddel kapcsolatban elmondja, hogy a rendelet 7. § 3. pontja kimondja, 
hogy kötelező téli üzemeltetési tervet készíteni. Megnézte a Városgazda honlapját, már tavaly 
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és most sem talált ilyet, pedig november 15-ig el kell készíteni, a miskolciakat tájékoztatni kell. 
Kéri, hogy ezt pótolják. 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Válaszul elmondja, hogy valóban, Magyarországon nagyon 
sok település van, ahol nincs díjköteles parkolás, de ezek jellemzően kistelepülések. A megyei 
jogú városok között egy sincs, budapesti kerületekre sem jellemző, hogy nincs a parkolásnak 
díjtétele. Ez azzal áll összefüggésben, hogy az önkormányzatok felelőssége az, hogy 
megszervezzék a közlekedés fluktuációját. Ezekben a nagyvárosokban, amennyiben a parkolást 
nem kötik díjfizetéshez, akkor egész egyszerűen a motorizáció és a közlekedés folyamatos 
bővülése miatt a fluktuáció nem lesz biztosítható. Nem elsősorban az a céljuk az 
önkormányzatoknak a díjfizetős parkolás bevezetésével, hogy díjakat szedjenek be a 
lakosságtól, hanem az, hogy a közlekedési fluktuációt biztosítsák. Hozzáteszi, hogy amikor 
arról beszélt, hogy Miskolcon miért tartják alacsonyan a közösségi közlekedés díjtételeit, teszik 
ezt azért, hogy minél többen a közösségi közlekedést válasszák, ezáltal csökkentsék a miskolci 
közlekedési terhelést, a belvárosra helyeződő motorizációs nyomást. Pontosan ezért van az, 
hogy öt éve nem emeltek egyetlen forintot sem a közösségi közlekedési árakon, ezzel is 
szeretnék inspirálni a miskolciakat, különös tekintettel arra, hogy világszínvonalú közösségi 
közlekedési eszközöket vehetnek igénybe. Mind a Skoda villamosok, mind a MAN buszok 
abszolút világszínvonalat képviselnek.  
Hozzáteszi, hogy az a néhány terület, ami a jelenlegi rendeletmódosítással díjfizető parkolás 
hatálya alá kerül, az mind olyan terület, ahol az ott élők lakosok kérték azt, hogy legyen díjfizető 
zóna. Teszik ezt azért, mert sokat azt választják, hogy ott parkolnak le az autójukkal, a 
célpontjuktól pár száz méter távolságban, ahol még nincs díjfizető zóna. Ezek a kiválasztott 
célpontok sokszor esnek egy-egy lakótelepi résznek a területére. Az ott élő lakosok viszont 
emiatt nem tudnak kényelmesen, biztonságosan és kiszámíthatóan parkolni a saját épületeik 
előtt, ezért kérték ezt. Megjegyzi, az évi 2300 forintért kapják meg a parkolás lehetőségét 
ezekben a díjfizető zónákban. Ez az összeg a vállalat adminisztrációs költségeit fedezi. Ezt a 
2300 forintot méltányos és fair árnak tartják azért a parkolási kényelemért, azért a parkolási 
kultúráért, amit ebben a díjfizetési rendszerben ezért áldozni kell.  
 
Molnár Péter: Az MVK Zrt.-vel kapcsolatos előterjesztés vonatkozásában hangsúlyozza azt, 
hogyha visszatekintenek az utóbbi évekre, akkor hangsúlyozni kell a miskolciak számára, hogy 
nem volt díjemelés a villamos és busz jegyárainak tekintetében. Ez a 2010. előtti években nem 
így volt. Amellett, hogy jelen városvezetés idejében nem emelkedtek a közösségi közlekedés 
árai, olyan európai léptékű fejlesztés ment végbe, amelynek eredményeképpen egy XXI. 
századi villamos- és buszközlekedés áll a miskolciak szolgálatában. Kiemeli, hogy ingyen 
használhatnak wifit, ahol nem kell többet fizetni a szolgáltatásért, mint az előző esztendőkben. 
Céljuk egyértelműen az, hogy minél többen használják a miskolci közösségi közlekedést, minél 
többen így menjenek munkába, ezzel is a kímélve minél inkább a környezetet.  
Másik téma, amihez szólni kíván, az a miskolci fizető parkolással kapcsolatos. Mindenki 
nagyon jól tudja, hogy a díjfizető parkolás, az egy forgalomszabályozó tényező. Nem a vezetés 
találta ki, nem 2010-ben lett bevezetve ez a rendszer Miskolcon, hanem évtizedekkel korábban. 
A rendszer az előző vezetés időszakában is volt, élt és működött, sőt, a díjak folyamatosan 
növekedtek. Jelen vezetés időszakában a díjak nem emelkedtek, hanem a szolgáltatásokat 
próbálják bővíteni. Rávilágít arra, hogy jelen vezetés vezette be ebben az évben, hogy 
szombaton ingyenes legyen a parkolás Miskolcon, kivéve 1-2 turisztikailag frekventált területet. 
Miskolc belvárosában szombaton ingyenes a parkolás, ennek következtében érzékelhetően 
látszik, hogy a belvárosban, a belvárosi üzletekben nőtt a forgalom. Egy illetékes terület 
önkormányzati képviselőjeként megjegyzi, hogy vannak olyan területek, ahol a lakosság – 
példaként említi a Bihari utcát – aláírások tömkelegével kérte tőle hónapokkal ezelőtt, hogy az 
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a terület kerüljön a díjfizetési zóna alá. Tették ezt azért, mert abszolút neuralgikus állapotok 
uralkodtak a parkolási zóna szélén. Egy helyi lakosnak 2300 forintba kerül az éves 
parkolóbérlet, ami napi 6 forintot jelent a számára. Ennek következtében, eredményeképpen 
valószínűleg rendeződnek az állapotok.  
 
Nagy-Korsa Judit: Rövid hozzáfűzni valója van az elhangzottakhoz. Akkor, amikor a 
lakóterületén 10 évvel ezelőtt bevezették a díjfizetős parkolást, akkor végigkérdezte azt a 
falunyi lakost, hogy ki volt az, aki kérte. Arra a 200 méteres területre három darab parkolójegy 
automatát helyeztek ki, darabját 1-1 millió forintért. Nem tudja, hogy bejött-e az ára, de viccnek 
nevezi. Lehet, ott, ahol Molnár Péter él, vagy ahol ő a területi képviselő, ott százan kérték ezt. 
Ott, ahol viszont ő lakik, kettő ember kérte. Ebben nem hisz. Abban hisz, hogy okosan, bölcsen 
kell kitalálni, hogy miként lehetne minél kevesebb pénzt lehúzni az autó tulajdonosoktól. Ennek 
nem ez a módja. A közlekedés szervezést megértette, mert annak idején a Régió Park vezetője 
ugyanezzel jött, hogy arról van szó, szervezik a közlekedést. Ezt megérti, csak ne kelljen fizetni 
még és még, újabb és újabb embereknek. Ezt kellene valahogy megoldani. Ha valaki ügyet 
intéz, és be kell, hogy jöjjön a Polgármesteri Hivatalba, az Önkormányzathoz, egyórás dolga 
van, azért is fizet. Legalább lennének olyan területek, ahol, ha az ember ilyeneket intéz, vagy 
kórházba kell, hogy vigye a gyerekét, ne 500 forintért kelljen parkolni. Ezen segíteni, 
módosítani kell szerinte.  
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Molnár Péter frakcióvezető úr szavait idézi, napi 6 forintba 
kerül a lakosoknak a parkolási díjtétel, hogyha a saját utcájukban kívánnak parkolni fizetős 
parkoló zónában. Úgy véli, hogy ez a 6 forint méltányos és fair ár a parkolási biztonságért.  
 

- A törvényességi felügyeletet Miklós Béláné aljegyző látja el. – 
 

Dr. Kovács László: Amikor 1985-ben Miskolcra került az egyetem elvégzését követően, akkor 
két dolog volt, ami megragadta. Az egyik az volt, hogy nagyon befogadó város volt Miskolc, 
egyáltalán nem okozott gondot az, hogy az ország másik részéről jött. Az a rosszul értelmezett 
bigott lokálpatriotizmus, ami más nagyvárosokra jellemző volt, Miskolcon nem volt 
tapasztalható. Talán kivételt képeznek ez alól azok az ellenzéki képviselők, akik a migránsokat 
a keblükre ölelnék, de határon túli honfitársainkat nem annyira kedvelik, de ez legyen az ő 
problémájuk. A másik dolog, hogy a közösségi közlekedés sokkal színvonalasabb volt, mint 
például Szegeden. Lassan alakult ki benne a lokálpatriotizmus, de mostanra ott tart, hogy igenis 
nagyon sok mindenre büszke a várossal kapcsolatosan, továbbra is ezekhez tartozik a 
tömegközlekedés helyzete. Akár a járatok sűrűségét, akár a fejlesztéseket nézik, méltán 
lehetnek büszkék a miskolciak arra, hogy az ország egyik legfejlettebb közösségi közlekedése 
működik, másrészt azt a fenntarthatóságot, amit korábban az energiaszolgáltatás kapcsán már 
említett, az nyomon követhető a CNG buszokkal kapcsolatosan is. Az országban pillanatnyilag 
itt található a legmodernebb autóbusz park. Szintén élen jár a város abban, hogy minden 
járművön ingyenes wifi kapcsolatot biztosít. Arra, hogy mennyire gyors és modern a 
tömegközlekedés, jó példa egyik ismerőse, aki csúcsidőben már nem autóval jár, hanem 
villamossal, mert sokkal gyorsabb. Egyik képviselőtársa pedig a wifi kapcsolat miatt utazik, 
mert közben dolgozni is tud. Ezek mind olyan fejlesztések, amik valóban büszkévé tehetik a 
miskolciakat. A jegyárakkal kapcsolatosan elmondja, hogy 2010. előtt minden évben 
emelkedett 90,- forintról 250,- forintra az egyszerű jegy ára. Amellett, hogy az elmúlt 5 évben 
a 300 forintos jegyár nem emelkedett, meg kell említeni, hogy Budapesten 350,- forint, 
Debrecenben 320,- forint, Szegeden 320,- forint a jegy ára. A változatlan díjszabás mellett 
fejlesztések, és új szolgáltatások kerültek bevezetésre, a kerékpáros napijegy, a kutyabérlet, a 
diák-, vagy csoportos kedvezmények, és ezek 2012. óta változatlan áron. Bízik benne, hogy 
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saját körzetében a megújult Bagolyvár környékén a már most is meglévő jegypénztár mellett a 
tervek szerint a csomagmegőrző mellett kerékpármegőrző és turisztikai információs pont is fog 
működni. Sok mindenre lehetnek büszkék Miskolcon az elmúlt 7 évben, a közösségi közlekedés 
szolgáltatási színvonala és árfekvése mindenképpen ezek közé tartozik.  
 
Dr. Kiss János alpolgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező, a 
vitát lezárja. 

A Város humánszolgáltatásával kapcsolatos előterjesztések összevont tárgyalása 
következik. 
 
Meghívó szerinti 8. napirend:  Javaslat az Önkormányzat elismeréseinek alapításáról és 

adományozásuk szabályairól szóló 38/2004. (XI.10.) 
önkormányzati rendelet módosítására és kapcsolódó 
döntés meghozatalára 

 
Meghívó szerinti 9. napirend:  Javaslat civil és egyéb szervezetek részére helyiségek 

használatba adására, valamint egyéb vagyongazdálkodási 
döntések meghozatalára 

 
Meghívó szerinti 11. napirend:  Javaslat közterületek elnevezésére 
 
Meghívó szerinti 12. napirend:  Javaslat a 2022-es és 2024-es Európai Egyetemi Játékok 

megrendezésére vonatkozó pályázathoz szükséges döntés 
meghozatalára 

 
Meghívó szerinti 13. napirend:  Javaslat a Miskolci Operafesztivál Nonprofit Kft. 

közszolgáltatási szerződésének megkötésére 
 
Sürgősségi 1. napirend:  Javaslat közalapítványokkal kapcsolatos döntések 

meghozatalára 
 
Sürgősségi 7. napirend:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a 

MIDMAR Kft. között közszolgáltatási szerződés 
megkötésére 

 
Sürgősségi 8. napirend:  Javaslat a Közgyűlés állandó bizottságaival kapcsolatos 

döntések meghozatalára 
 
Dr. Kiss János alpolgármester: A meghívó szerinti 9. napirendhez módosító indítvány került 
benyújtásra.  
Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését. 
 
Bizottsági vélemények: 

 Jogi és Ügyrendi Bizottság: a meghívó szerinti 8. napirendi előterjesztést tárgyalta, 
elfogadását támogatta.  

 Városgazdálkodási és –üzemeltetési Bizottság: a meghívó szerinti 8. napirendi 
előterjesztést tárgyalta, a rendelet elfogadását egyhangúlag, a határozati javaslatát 
többségében támogatta. A meghívó szerinti 9. napirendi előterjesztés mind az öt 
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határozati javaslatának elfogadását egyhangúlag, a 11. napirend elfogadását 
többségében támogatta.  

 Pénzügyi Bizottság: a meghívó szerinti 8., 9 és 12. napirendi előterjesztés elfogadását 
tárgyalta, elfogadásukat egyhangúlag támogatta.  

 Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: a meghívó szerinti 
8. napirendi előterjesztést tárgyalta, a rendelet és határozati javaslat elfogadását 
egyhangúlag támogatta. A meghívó szerinti 9. napirendi előterjesztés mind az öt 
határozati javaslatának elfogadását egyhangúlag, a 11. napirendet többségében, míg a 
12. és 13. napirend elfogadását egyhangúlag támogatta.  

 Rendészeti Bizottság: a meghívó szerinti 8. napirendi előterjesztést elfogadását 
egyhangúlag támogatta.  

 Egészségügyi és Szociális Bizottság: a meghívó szerinti 8. napirendi előterjesztés 
rendeletének és határozati javaslatának elfogadását egyhangúlag, a 9. napirendi pont 
mind az öt határozati javaslatát egyhangúlag támogatta.  

 
Dr. Kiss János alpolgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót. 
 
A vitában hozzászólók: 
 
Deák-Bárdos Mihály: A meghívó szerinti 12. napirendhez kíván hozzászólni. Az Európai 
Egyetemi Sportszövetség 2012. óta, kétévente, páros években rendezi meg az Európai Egyetemi 
Játékokat. A spanyol Cordobát, illetve a holland Rotterdamot követően 2016-ban a 
horvátországi Zágráb és Rijeka adott helyszínt az eseménynek. Az utóbbin 5000 fő vett részt, 
400 egyetemről, 40 országból. 2018-ban a portugáliai Coimbrában, 2020-ban pedig a szerbiai 
Belgrádban hívják össze a játékokat. Az universiádékkal és az egyetemi világbajnoksággal 
ellentétben az Európai Egyetemi Játékok versenyei sokkal nagyobb teret hagynak az egyetemi 
létnek, az intézményi képviseletet helyezik előterébe. A játékok időtartama 18-20 nap, amely 
alatt megrendezik a kötelező és opcionális sportágak versenyeit, férfi és női kategóriában 
egyaránt. Összesen 9 kötelező sportág van, melyeket felsorol az opcionálisokkal egyetemben, 
amelyek közül lehet szemezgetni. Az Európai Egyetemi Sportszövetség 2017. február 15-én 
hirdette meg a 2022-es és 2024-es Európai Egyetemi Játékok megrendezésének pályázati 
felhívását. A rendezés iránt érdeklődő városok, felsőoktatási intézmények, a Magyar Egyetemi 
és Főiskolai Sportszövetség, mint tagszervezet közvetítésével jelezhették a részvételi 
szándékukat. 2015-ig a támogatói nyilatkozatok beszerzése jelentette a feladatot, a pályázat 
benyújtásának határideje 2018. január 15-e. A pályázatban szereplő kötelező sportágak mellett 
három opcionális és egy bemutató sportágat kell megadni, illetve a rendezvény elnyerését 
követően alábbi opcionális sportágak közül lehet válogatni: úszás, vízilabda, kajakkenu, stb. Az 
elképzelések szerint a Magyar Egyetemi és Főiskolai Sportszövetség, a Miskolci Egyetem, 
Debrecen Megyei Jogú Város Önkormányzata, a Debreceni Egyetem és Miskolc Megyei Jogú 
Város Önkormányzata közösen nyújtaná be a megrendezésre vonatkozó pályázatát a 2022-es 
és 2024-es Európai Egyetemi Játékokra. Négyezer fő körül alakulna a létszám, a sportágak 
egyensúlyban lennének, megosztva a két város között. Miskolcon 10-11 sportág küzdelmeit 
rendeznék meg, amely fellendítené a turisztikai forgalmat és 20 ezernél több vendégéjszakával 
kalkulálnának. Azáltal, hogy Miskolc Európai Egyetemi Játékoknak adna otthont, egy 
kimagasló színvonalú, nagy érdeklődésre számottartó rendezvényt valósíthatnának meg. A 
rendezési jog elnyerése esetén a város több szempontból profitálhatna.  
 

- Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti. - 
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Hubay György: Az Európai Egyetemi Játékok napirendi ponthoz kíván hozzászólni. 
Megjegyzi, Deák-Bárdos képviselő úr rendkívül részletesen és profi módon elmondta az ezzel 
kapcsolatos és leglényegesebb dolgokat. Elöljáróban annyit szeretne mondani, hogy volt 
sportolóként és mint olyan emberként szól hozzá, aki napi szinten követi a világ sportját. 
Visszautal egy néhány hónappal ezelőtti eseményre, amikor elszorult a szíve, mikor 
meghallotta, hogy a következő nyári olimpiai játékokra való pályázattal kapcsolatban 
felmerültek azok a problémák, anomáliák, amelyekről mindenki tud. Arra számított, hogy talán 
még életében részese lehet Magyarországon egy olimpiának, mint néző, de ez valószínű, hogy 
nem valósul meg, amit nagyon sajnál. Kiemelkedőek voltak azok a sportesemények, 
világesemények, amelyeket Magyarország megrendezett az elmúlt időszakban, példaként 
hozza fel a vizes és a judó VB-t. Természetesen Magyarországon és a szűkebb pátriában, 
Miskolcon is rendelkeznek olyan sportlétesítményekkel, amelyek megfelelő lehetőséget 
biztosítanak arra, hogy egy ilyen világeseményt megrendezhessenek. Két városról van szó, 
Miskolc és Debrecen önkormányzata és egyeteme, valamint a sportszövetség rendezné ezt meg. 
A pályázat benyújtásra került, reménykednek a pozitív elbírálásban. A miskolci 
sportlétesítmények közül felsorolja azokat, melyek az elmúlt időszakban újultak meg: tapolcai 
uszoda, a Diósgyőri Városi Uszoda, a jégpályák, DVTK labdarúgó akadémia. Jövőre pedig 
elkészül a várva várt Diósgyőri Stadion, és a DVTK labdarúgó csapata otthonában játszhat újra. 
A Selyemréti Strandfürdő medencéi is megújulnak majd, így a miskolci lakosságnak és az úszás 
sport művelőinek is lehetősége nyílik arra, hogy a Selyemréti Strandon is gyakorolhassák 
sportágukat. Összefoglalásként elmondja, úgy gondolja, hogy Miskolc rendelkezik azokkal a 
feltételekkel, hogy ennek a világjátéknak a megrendezését magára vállalja, bízik a 
sikerességében.  
 
Hollósy András: Csatlakozik az előtte szóló képviselőtársaihoz, legalábbis ami a 2022-es és 
2024-es Európai Egyetemi Játékok vonatkozásában felmerül. Amit Polgármester Úr a 
Közgyűlés elején felvezetőként mondott, az infrastrukturális fejlesztések kapcsán a városban, 
az egyedülálló. Aki ma nem tud elmenni Miskolcon egy sportmérkőzésre, vagy nem tudja, hogy 
hova menjen, itt van a lehetőség. Csaknem tíz olyan sportág van, amely I. osztályban szerepel 
Miskolcon, ez egyedülálló, ahogy az az infrastrukturális fejlesztés is, amiről szintén volt már 
szó a mai nap folyamán. Érdekes, hogy Nyugat-Európában és az Egyesült Államokban minden 
egyes sportra fordított összeget egységnyileg háromszoros szorzóval lehet visszafelé számolni 
a társadalombiztosítás vonatkozásában. Úgy hiszi, hogy Miskolc élen jár, nemcsak a sportos 
infrastrukturális fejlesztésekben, hanem atekintetben is, hogy ilyen magas szintű és volumenű 
rendezvényeket tudjon megrendezni a jövőben is. Kiemeli, hogy ebben az évben volt Egyetemi 
Kosárlabda Európa-bajnokság, ami részét képezte annak a folyamatnak, hogy milyen 
irányvonalon megy Miskolc városa a sport vonatkozásában. A bizottsági véleményeket 
hallgatva nagyon örült annak, hogy mindegyik egyöntetűen támogatta ezt az elképzelést. Bízik 
abban, hogy ezt a napirendet is megszavazzák. 
 
Barta Gábor: Ahogy a régi magyar mondás is állítja: jó bornak nem kell a cégér. Mégis azt 
mondja, hogy jó bornak is kell a cégér. Mert ha senki nem tudja, hogy az adott helyen jó italhoz 
lehet jutni, akkor ki fog oda menni?! Így van ez egy város esetében is. Ahol nem történik semmi, 
ahol nincs látnivaló, program, élmény, attrakció és a mai kornak megfelelő biztonság, oda nem 
mennek az emberek. Ha mindez megvan, de nincs hirdetve, ugyan honnan tudják meg, hogy 
lehet ide jönni, és érdemes-e. Ezért jó, ha tudják az országban az emberek, hogy Miskolcnak 
van vára, strandja, barlangfürdője, Lillafürede, Bükkje és kisvasútja, de van Operafesztivál, 
Cinefest, Kocsonya Farsang, Sörfesztivál, Avas, Fröccsfesztivál, Borangolás. Vannak 
Miskolcon Jegesmedvék, Cápák és 1910. óta egy piros-fehér csapat, amelyet DVTK-nak 
hívnak. Van színház, egyetem, Mancs szobor és Öreg halász is. Miskolcnak van múltja, jelene, 
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jövője, koncepciója egy korszerű élhető városra. Ezért kell a MIDMAR Kft., hogy megtudja 
ország-világ, hogy a város meg tudja mutatni magát országnak, világnak. Ma reggel hallotta a 
rádióban, hogyha lemegy ez a nagy karácsonyi hajtás, a Mikulás is megnézi magának Miskolcot, 
mert már őt is kezdi érdekelni. Megjegyzi, reméli lesz szállása, mert rekordokat dönt az itt 
töltött szállodai éjszakák száma.  
 

- A törvényességi felügyeltet Dr. Alakszai Zoltán jegyző látja el. - 
 
Pakusza Zoltán: Nem támogatja frakciója a közterület elnevezéssel kapcsolatos előterjesztést, 
mert bármennyire furcsa, de a jövőben esetlegesen létrejövő telepek melegágyának alapját 
képezi. Az előterjesztés két részből áll, amelyek közül az egyikkel nincs probléma, három 
belterületi utat neveznek el, ami a már meglévő utak meghosszabbítása, ugyanazt a nevet kapják, 
tehát ezzel nincs gond. Azonban az előterjesztés is leírja, hogy két másik, külterületi utat is 
elneveznek. Az előterjesztő el is mondta bizottsági ülésen, hogy az elnevezéssel kapcsolatos 
eljárást a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Kormányhivatal Miskolci Járási Hivatala 
lakcímbejelentési eljárás kapcsán kezdeményezte. Oda lehet lakcímkártyát kiadni, ahol van 
odavezető, elnevezett közterület. Az egyik ilyen a Szarkahegyen lesz. Elmondja, hogy 
rengeteget jár a környéken, ahogy minden bizonnyal Deák-Bárdos képviselő úr is, aki pontosan 
tudhatja, hogy ott zárkerti ingatlanok, hétvégi házak találhatóak. Pontosan tudhatják, hogy ez 
mit fog okozni. Már van egy Lyukóvölgy, és ez most ennek tulajdonképpen a kiterjesztése lesz. 
Tudható, hogy ez a terület a város rendezési tervének határán, azon kívül esik. Megkérdezi 
Főépítész Urat, hogy mi erről a véleménye. Miért jó ez a városnak, hiszen ezeken a területeken 
újabb illegális szemétlerakók jönnek majd létre. Megoldatlan a szennyvízelhelyezés, hiszen 
ezeken a területeken sem szigetelt szennyvíztározó, sem kiépített szennyvízhálózat nincs. 
Kérdése, hogyan oldják meg az utak karbantartását. Pontosan tudható, hogy most is gondot 
jelent a városnak az, hogy a zúzalékos útjait karbantartsa. Ez már most is gond. Így 
gyakorlatilag újabb gondot vesz a nyakába a város. Nem tudni, hogyan oldják meg télen a hó 
eltakarítását, ami tavalyi évben is látszott, hogy probléma a városban. Gond tehát rengeteg van. 
Megjegyzi, hogy sok esetben azokon a részeken csak kertszövetkezeti locsolóvíz van. Ezen 
kertszövetkezeteket sokszor nem kérdezik meg, hogy az új lakó, akinek kiadják a lakcímkártyát, 
azt beveszik-e a kertszövetkezetbe. Innentől kezdve jön az a probléma, ami szintén a 
Szakahegyen, az idén nyáron volt, hogy vannak olyan lakók, akik nem tudnak, vagy nem 
akarnak fizetni. Ezáltal a kertszövetkezet eladósodik, és innentől jön a MIVÍZ – ami teljesen 
jogosan – gyakorlatilag csökkenti, elzárja, szűkíti a vízvételi lehetőséget. Azt gondolja, hogy 
akkor, amikor a város lakóinak a száma folyamatosan csökken, amikor az egykori 210 ezres 
város, ma már 160 ezres sincs, akkor el kell, hogy férjen a saját medrében, és nem a 
városrendezési határon túl, újabb lakcímkártya kiadásokkal nehezítsék meg a város életét, mert 
ez minden területen kihat: közbiztonság, közegészségügy, gazdaság. Pontosan ezért mondja, 
hogy így, ebben a formában ne támogassák az előterjesztést. A vezetés azt mondta, hogy 
telepeket számoljanak fel, akkor ne adják meg a lehetőségét újabbak kialakulásának.  
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Elgondolkodtató, amit Képviselő Úr mondott, de örült volna, 
ha egy módosító indítvány formájában teszi meg, mert úgy mód lett volna belenyúlni a 
történetbe.  
 
Deák-Bárdos Mihály: Meg lett szólítva, melynek kapcsán elmondja, hogy az a terület egy 
kertszövetkezet, a Kékacél tulajdona, és a különböző tulajdonosi viszonyok miatt nem volt 
rendezett ez a rész. Most kezdik jogilag tisztázni, hogy kinek a tulajdona, ki az elnök. Addig, 
ameddig ez nem történt meg, addig nem tudott normálisan működni. Több millió forintos 
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tartozást halmoztak fel, és ebből alakult ki egy anomália, amelyet a MIVÍZ próbált a víz 
elzárásával megoldani. 
Visszatér a félbehagyott sport témakörre, elmondja, hogy az Európai Játékokra való jelentkezés 
visszacsatolása az, hogy Miskolc 2016-ban Tájfutási Egyetemi Világbajnokságot, 2017-ben 
Egyetemi Kosárlabda Európa-bajnokságot rendezett. A 2016-os tájfutási VB-t 34 esemény 
közül 2016. évben a legjobb egyetemi világbajnokságnak választották. Ez is azt bizonyítja, 
hogy Miskolc tud rendezni. Elmondja, hogy mint egykori élsportoló, aki több mint 30 
világversenyen képviselte Magyarországot, természetesen támogatja a pályázatot és kéri ezt a 
többi képviselőtől is.  
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólás, a vitát lezárja. 
 
Az elfogadott tárgyalási sorrend szerint a zárt ülésre felvett napirendek tárgyalásával folytatják 
munkájukat, ennek megfelelően zárt ülést rendel el. 

 
A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül. 

 
– A zárt ülést követően a nyílt üléssel, 

a közérdekű bejelentésekkel, hozzászólásokkal folytatják munkájukat. – 
 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy a „Közérdekű bejelentésekkel, 
hozzászólásokkal” folytatják munkájukat. 
Megadja a szót a felszólalásra jelentkező képviselőknek. 
 
Hozzászólók: 
 
Fodor Zoltán: Két témát érintene. Az egyik az elemgyűjtési akció, amely 12 éve kezdődött. 
Ez idő alatt összegyűlt 46.182 kg elem, több száz gyermek jutott el a balatonmáriafürdői táborba, 
több tíz tanár jutott el hazai és ausztriai továbbképzésekre, több mit 180 gyerek kapott egyéni 
díjazást és értékes műszaki cikkeket. 12 éve találta ki a környezettudatosságra való nevelésnek 
ezt a formáját. Megkereste az akkori cégvezetőket, akik pártállástól függetlenül partnerek 
voltak ebben. Korábban szó volt arról, hogy az új hulladékgazdálkodó céggel kapcsolatosan 
vannak félelmei. Kapott ugyan egy megnyugtató választ, de már az idén azt jelezte neki a 
MiReHuKöz vezetője, hogy ezt a pályázatot nem tudja felvállalni. Nagyon sikeres volt eddig 
ez a pályázat. Ha az új vezetés esetleg mégis mellé állna, akkor lehetne folytatása, ha nem, 
akkor sajnos be kell, hogy fejezzék. Mivel eddig úgy néz ki, hogy nem lesz folytatása, ezúton 
is szeretné megköszönni Polgármester Úrnak és Pfliegler Péter alpolgármester úrnak, hogy 
éveken át anyagilag is támogatták a kezdeményezést. Úgy gondolja, hogy nagyon sok 
gyereknek szereztek örömet ezzel, fejlesztve a környezettudatos nevelést, nem utolsó szempont, 
hogy a 46.182 kg elem nem a kommunális hulladékba került bele, hanem szakszerűen lett 
kezelve. 
Másik téma, hogy a Hajós utca 1-3-5. szám alatti intézménynél az út annyira keskeny, hogy ha 
az egyik oldalon állnak az autók, akkor reggel nem tudják a gyerekeket elvinni, mert a másik 
sávot is elfoglalják a gépjárművek. Egyirányúsításra kerül sor most december 15-től. 
Valamennyi intézményvezetővel egyeztettek, lakossági fórumot is szerveztek, a projekt teljesen 
szakszerűen lett előkészítve. A közgyűlési ülést nézők számára elmondja, hogy december 15. 
napjától az említett szakaszon tehát egyirányú lesz a forgalom.    
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Pakusza Zoltán: Nagyon örül Fodor képviselő úr hozzászólásának, aki elmondta, hogy 
cégvezetőkkel tudott egyeztetni. Ő is szeretett volna egyeztetni egy miskolci cégvezetővel egy 
többszáz miskolci lakost érintő kérdésben. Telefonon jelentkezett be a MIVÍZ igazgatójához, 
aki először vissza is jelezte az időpontot, két nappal később azonban e-mailben küldött egy 
üzenetet, amely szerint nem tudnak egymással beszélni. Elképesztőnek találja, hiszen nem a 
képviselőnek mondott nemet, hanem a miskolci lakosoknak, akiknek a problémáit képviseli. 
Látszik, hogy vannak gondok a MIVÍZ-nél. 
Egyik problémája, hogy a Cséti Ottó utcában a korábbi csőtörés nyomait a mai napig nem 
sikerült eltüntetni, egy hatalmas lyuk tátong az út felén, amely egyre balesetveszélyesebb. Július 
8-án küldött levelet ezzel kapcsolatosan. 
Másik probléma a Honszerző utcai híd, amely továbbra is romokban van. Nehezen járható, 
kiesnek belőle a kövek és ez augusztus óta így van. 
Arról szeretett volna egyeztetni, hogy ezekben az ügyekben milyen határidőkkel lehet számolni, 
de Igazgató Úr lemondta a találkozót. Úgy gondolja, hogy egy miskolci cég élén dolgozónak a 
lakosokért kell dolgoznia. 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Megkéri Képviselő Urat, hogy juttassa el hozzá írásban a 
problémákat és ő maga intézkedni fog. 
 
Badány Lajos: Szirma környékén egyre több a hulladéklerakó. A lakosok azt kérdezték tőle, 
hogy az önkormányzat rendszeresen ellenőrzi-e a hulladéklerakás szabályainak betartását, 
illetve arra kíváncsiak, meddig kívánják feltölteni a Martin-kertváros és Szirma közötti 
árterületet törmelékkel. Megvizsgálta az önkormányzat, hogy ez milyen hatással van Szirma 
csapadékvíz elvezetésére? 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Természetesen rendszeresen ellenőrzik az illegális és a legális 
hulladék elhelyezést is. Amennyiben illegális lerakót találnak, hatósági eszközökkel is 
beavatkoznak. A feltöltés rendje elérhető az önkormányzat honlapjáról, a pontos számokról az 
Építési Osztállyal lehet egyeztetni. 
 

- A FIDESZ-KDNP Frakció jelenlévő tagjai elhagyják az üléstermet. - 
 
Jakab Péter: Két évvel ezelőtt a novemberi ülésen jelentette be a FIDESZ-KDNP Frakció, 
hogy felszólalásai közben távozik az ülésteremből, a nyugdíjasok megsértésére hivatkozva. 
Azóta három jogerős bírósági ítélet született arról, hogy nem sértett meg senkit, a Frakció 
azonban továbbra is kivonul. Legutóbb a Miskolci Naplót marasztalta el a bíróság első fokon 
és többszázezer forintos sérelemdíjat kell majd fizetnie. Úgy gondolja, hogy a Frakció engedély 
nélkül hagyja el a munkahelyét. Az lenne a minimum, hogy meghallgatják a másikat, mert ez 
így csak bohóckodás. 
 

- A FIDESZ-KDNP Frakció tagjai visszatérnek az ülésterembe. - 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Arról, hogy ki dolgozik és ki nem, érdemes lenne beszélgetni. 
Azok a képviselők, akik kivonultak, mind rendes foglalkozás mellett végzik képviselői 
munkájukat. A Közgyűlést érdekelné, hogy Képviselő Úr milyen munkával keresi a kenyerét. 
Mi az, amit napi szinten végez, ezt is elmondhatná az egyik felszólalásában. Ha már szót ejtett 
a nyertes perekről, jó lenne tudni, hogy ezek a perek pontosan hogyan állnak most. 
 
Soós Attila: Érintettség okán tájékoztatást ad arról, hogy hogyan állnak a perek. Mindaz, amit 
Jakab képviselő úr terjeszt a médiában, illetve személyesen, az tételesen nem igaz. Az igazság 
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az, hogy a Kúria a folyó perben, az ítéletet felfüggesztette. Ez mindenképpen kimeríti azt a 
tényt, hogy nem mond igazat Képviselő Úr. Úgy látja, hogy Képviselő Úr csak akkor tekinti a 
képviselőségét munkának, amikor ég a piros lámpa a kamerán. A Közgyűlésen döntéseket 
hoznak és beszámolnak az érdeklődő miskolciaknak arról, hogy milyen munkát végeznek 
egyébként a hétköznapokban. Jakab képviselő úr munkájához igazán nem sok érdemi javaslat 
kötődik az elmúlt években és nem sok olyan döntés, ami a miskolciak érdekeit szolgálta volna. 
Ezért van az, hogy a FIDESZ-KDNP Frakció tagjai tájékozottabbak általában, nem csak úgy 
vannak vele, hogy bejönnek, hozzászólnak valamit, ami nem is kapcsolódik az anyaghoz, aztán 
hazamennek. Nem csak a médiában szerepelni, hanem dolgozni is kellene képviselőként a 
mindennapokban, a miskolciakért. Az, hogy ki, hogyan fogta fel Képviselő Úr sértegetését, 
lakossági levelekből is látható. Az, hogy Képviselő Úr szerint ő maga mit csinált és az, hogy ez 
másokat hogyan érintett, két külön dolog. Nem egyedül állítja, hogy megsértette a miskolci 
nyugdíjasokat, hanem ezt maguk a miskolci nyugdíjasok is így érezték és élték meg, hiszen 
tüntettek is. Egyetlen méltó megoldás a bocsánatkérés lenne, amit Képviselő Úr a mai napig 
nem mert megtenni. Nyugodtan pereskedjen tovább Képviselő Úr, de mellette dolgozzon is 
néha Miskolcon a miskolciakért. 
 
Szécsényi Marianna: Ő sem tud szó nélkül elmenni az események mellett. Badány képviselő 
úr előszeretettel emlegeti Szirmát és Martin-kertvárost úgy, mintha saját körzete lenne, hogy őt 
mennyien keresik meg. Tudja, hogy nagyon szeret, a többi jobbikos képviselővel együtt, ezeken 
a területeken sétálgatni. Javasolja, hogy nézze meg a Babits Mihály és Kassák utcákat, melyek 
most lettek aszfaltozva, mert erre nagyon büszkék, ez a fideszes városvezetés munkájának 
gyümölcse. A nyugdíjasokat a városvezetés nem sértegeti, hanem megbecsüli, dolgoznak és 
tesznek értük. Képviselőként több mint 350 nyugdíjast hívott meg szeretetebédre, megerősítve 
őket arról, hogy a városvezetés igenis gondol rájuk. Fölösleges a Közgyűlésben támadni a 
városvezetést, mert a miskolci lakosok nem ez alapján ítélnek. Dolgozzanak annyit, mint a 
FIDESZ, érjenek el olyan eredményeket és akkor büszkék lehetnek majd arra, hogy itt élhetnek. 
 
Nagy-Korsa Judit: Három kérdése van, melyek közül az egyik nagyon fontos, hiszen 
hamarosan itt a tél. Lesz-e elég téli tüzelő a rászorulók számára. Tavaly is osztottak tüzelőt, 
ennek kapcsán szeretné tudni, hogy mennyit szán erre a város, illetve meg tudják-e oldani, hogy 
mindenki hozzájusson. Ezt azért mondja, hogy ne ismétlődjön már meg az, ami tavaly történt, 
hogy aki kilométerekre lakik a lerakóhelytől, azoknak azt mondták, hogy talicskázzák el több 
fordulóval maguknak a tüzelőt. Megjegyzi, hogy aki hegyen lakik, két kilométerrel felfelé, 
annak ez nagy kihívást jelent. 
Másik kérdése, hogy Miskolcon mely szervezetek, hatóságok oszthatnak ki büntetést a parkoló 
autókra. Van-e ilyen hatásköre a rendészetnek? 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester jelzi, hogy van ilyen hatáskörük. 
 

Nagy-Korsa Judit: Kérdése továbbá, hogy a rendészek párban járnak vagy egyedül is 
oszthatnak ilyen büntetéseket. Kérdezi mindezt azért, mert látta, hogy egy rendész egyedül 
sétált, kiosztotta a „mikulás cédulát”, fotót csinált és ment is tovább. De Polgármester Úr 
reakciója alapján tehát oszthat. 
Harmadik kérdése, hogy Rétvári Bence államtitkárt kérdezték a napokban, hogy meg lehet-e 
élni 28.500,- forintból. Államtitkár Úr mondott valamit, de ami fontosabb, hogy a Kormány 35 
milliárd forinttal megemelte a települési támogatás összegét, pont azért, hogy segítsék például 
az ilyen embereket, akik ennyiből élnek, vagy más rászorulókat. Kérdése, hogy mennyi jutott 
ebből a 35 milliárdból Miskolcnak és hány ember kapott támogatást. 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: A büntetésekkel kapcsolatos kérdéskör vonatkozásában 
elmondja, hogy amennyiben a rendészet, vagy akár a parkolási társaság honlapját megnézi 
Képviselő Asszony, mindenre tökéletesen megkapja a választ. Valószínű, hogy parkolóőr volt, 
aki büntetett egy autót. Hangsúlyozza, a kérdésekre a honlapokon megtalálja a választ, de ha 
gondolja Képviselő Asszony, írásban is megkapja a választ. 
A támogatásra vonatkozó kérdésre írásban válaszolnak, mint ahogy a tüzelővel kapcsolatos 
kérdésre is. 
 
Deák-Bárdos Mihály: Emlékeztetni kívánja a Közgyűlést, hogy 2015. október 20-án a 
miskolci Jobbik elnöke sértegette a nyugdíjasokat, „ingyen bulisoknak” nevezte őket, illetve 
azt mondta, hogy a nyugdíjasok 10 ezer forinttal megvásárolhatóak. Egy dologra azonban még 
szeretné emlékeztetni a megjelenteket, hogy április 17-ei sajtótájékoztatóján egy olyan embert 
sértegetett, aki négyszeres olimpikon, 30 világversenyen járt sportoló, akitől szintén nem kért 
bocsánatot. 
 
Hollósy András: Békésebb vizekre kíván evezni, így Advent időszakának közeledtével. 
Emlékezhetnek rá, hogy 2,5 évvel ezelőtt a kelet-ukrajnai válság kapcsán Miskolc is szerepet 
vállalt a kárpátaljai magyarság támogatásában, jelentős összeggel, 20 millió forintos 
támogatással. Természetesen azóta is a Megyei Jogú Városok Szövetsége sok 10 millió forinttal 
támogatja a kárpátaljai magyarságot. 2015-ben a Miskolci Közgyűlés is döntött arról, hogy a 
kárpátaljai magyarokat, azon belül is öt települést támogat, melyeket megemlít. Az elmúlt 
időszakban – a médiában is lehetett róla hallani – a diósgyőri szurkolók meghirdették a „Küldj 
egy könyvet Kárpátaljára” akciót. Szeretne ehhez csatlakozni, illetve kéri képviselőtársait, hogy 
holnaptól indítják a Városházán is a gyűjtést, ami december 15-ig tart, a 8-as teremben gyűjtik 
a könyveket. Megjegyzi, hogy elsősorban óvodásoknak és általános iskolásoknak, történelmi 
jellegű könyvekkel szeretnének segíteni. A kialakult ukrán oktatási törvény miatti káoszban 
valamilyen szinten szeretnének egyfajta lelki támogatást, segítségnyújtást is adni a kárpátaljai 
magyarságnak és annak az öt település gyermekeinek, aki felett Miskolc is védernyőt vállalt. 
 
Dr. Tompa Sándor: Az elmúlt hónapokban az elfelejtett városrészről kérdezett, azonban egy 
olyan témakör is a tudomására jutott a jelzések során, ami nemcsak az elfelejtett városrészt 
érinti. Egy olyan ügy, amely a város majd minden lakóját érintheti, egy sikersztori. Annak idején, 
amikor a geotermikus energia felhasználásával kapcsolatos projekt elindult, akkor az volt a cél, 
hogy egyrészt…. 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Elnézést kér Képviselő Úrtól, hogy megállítja felszólalását, de 
napirendi témát napirend tárgyalása után nem érinthetnek. 
 
Dr. Tompa Sándor: Kérdése, hogy hol volt ez a napirend? 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: A geotermia a fűtéssel, a távhőszolgáltatásra vonatkozó 
napirendnél. 
 
Dr. Tompa Sándor: Szeretné azonban befejezni a felszólalását. 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy ne a távhőről beszéljen, térjen át a következő 
témakörre. 
 
Dr. Tompa Sándor: Kérdése, hogy ez a vezetés számára a demokrácia? 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Ez nem demokrácia, hanem az SZMSZ alapján így kell eljárni. 
A demokrácia nem azt jelenti, hogy azt csinálnak, amit akarnak, hanem azt, amit a keretek 
megengednek. Ez pedig a keretekbe nem fér bele. 
 
Dr. Tompa Sándor: A közérdekű felszólalásban olyan kérdéseket vetnek fel, ami nem szerepelt 
a napirendek között. Ha abban a napirendi pontban ezt a szót megmutatják neki, hogy geotermia, 
akkor elfogadja. 
Megjegyzi, minden bizonnyal Polgármester Úrnak van igaza, mert nála van a mikrofon 
kikapcsolója. 
Második kérdése az, hogy annak idején a szocialista városvezetés és Kormány indította el a 
panelprogramot, melynek keretén belül majdnem 15 ezer lakás újulhatott meg 2009-ig. Azóta 
nem írtak ki új pályázatot. Mindig megígérte a kormányzat, mindig szó volt róla, de ez a 15 
ezer lakásszám nem növekedett Miskolcon. Kérdése, hogy lobbiztak-e azért, hogy az iparosított 
technológiával épült panelházak felújítása, hőszigetelése folytatódjon. Eljártak-e a fideszes 
országgyűlési képviselőknél, hogy segítsenek ebben a városnak. 
Harmadik kérdése bizonyos értelemben a geotermiához kapcsolódik, de nem a távhőhöz. 
Április 18-án jelentették be, hogy melegvizet keresnek Tapolcán. Úgy tudják, hogy a fúrás leállt, 
befejeződött minden bizonnyal. Szeretnék megtudni, hogy mi lett a végeredménye, mit hozott 
ez a tapolcai fejlesztések szempontjából. 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Panelprogram kapcsán elmondja, hogy nemrég kaptak 
Magyarország Kormányától egy levelet, amelyben elküldték számukra, hogy melyek azok a 
tervezetek, amelyek mentén szeretnék folytatni a panel rehabilitációt. Sajnos kiderült, hogy a 
2010. előtt megvalósult panelprogramos fejlesztések nem biztos, hogy jó irányt jelentettek. Egy 
rendkívül komplex fejlesztési koncepció állt össze, amelynek a véleményeztetése jelenleg is 
tart. A megyei jogú városokban döntően vannak panelépületek, a vezetők mind visszaküldték a 
helyi szakértői véleményeket, úgyhogy szerinte összeáll lassan ez az új koncepció, amivel a 
teljeskörű rehabilitációt létre lehet hozni. Látható, hogy a külső szigetelések elhelyezése sok 
esetben csak kárt okozott, mert sokkal gyorsabb lett az elemek korróziója, amelyek azelőtt 
sokkal lassabban korrodáltak. Az új panelprogram kiküszöböli majd azokat a problémákat, 
amelyeket az előzőben észrevettek. Természetesen az előző panelprogramos pályázatok is 
jóhiszeműek voltak, segíteni akartak. De a munka mellett mindig kiderül, hogy lehet azt 
másképp is, jobban is csinálni. Természetesen ezek a korrekciók belekerülnek a szakmai 
anyagba, és eszerint lesznek az új panelprogramos pályázatok kiírva. 
A tapolcai melegvíz kérdése is elhangzott. A közbeszerzési kiírás tartalmazott egy bizonyos 
mélységet, ameddig a szerződés szerint keresheti a kivitelező a melegvizet. Addig a mélységig 
konkrétan, azt a hőfokú melegvizet, amit szeretnének fűtési célokkal bevonni a rendszerbe, nem 
találták meg. Az utolsó métereken azonban jelentősen érezhető hőmérsékleti emelkedést 
tapasztaltak a különböző szondák. Mélyebbre kell menni, de nagy valószínűséggel az 50 fok 
feletti melegvizet meg fogják találni néhány 100 méterrel növelve a mostani mélységet. Ehhez 
kicsit más technika, kicsit más szerződés szükséges, és tovább kell menni még néhány 100 
méteren. 
 
Szilágyi Szabolcs: Szécsényi Marianna hozzászólására reagálva megjegyzi, hogy Szirma és 
Martin-kertváros példája jól mutatja az ellenzéki politizálás sikerét. Miután a Babits utca 
tarthatatlan állapotát a Jobbik többször is szóvá tette a Közgyűlésben, véleményük szerint a 
Fidesz népszerűségvesztéstől tartva elvégezte az út aszfaltozását. Azt beszélik, hogy a jobbikos 
képviselők nem dolgoznak, miközben a salátát a répával összevonnak minden Közgyűlés 
alkalmával, hogy minél kevesebbet kelljen itt ülni, minél kevesebbet kelljen ezekről a 
napirendekről vitázni. Azt gondolja, hogy ha ez a tendencia folytatódik a Közgyűlésben, akkor 
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munkavédelmi szempontból javasolja a kobakot, mert bár nemrég lett a Városháza felújítva, de 
ez a plafon sem bír el mindent. 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Érdeklődik aziránt, hogy Képviselő Úr hol dolgozik. 
 
Dr. Kovács László: Elöljáróban elmondja, hogy a nyugdíjasokról és a nyugdíjas programokról 
szeretne beszélni a Karácsony közeledtével. Ennek előzményeként el kell mondania, hogy 
valahol sajnálja a jobbikos képviselőket, nem szeretne a bőrükben lenni. Nehéz lehet 
megtapasztalni azt az állapotot, amit annak idején Dr. Kiss János alpolgármester úr 2010-es 
beszédében felvázolt egy Bethlen István idézettel, miszerint „Uraim, Önök addig mennek 
jobbra, jobbra és jobbra, míg a végén megérkeznek balra.” Nyilván ez a zavarodottság lehet az 
oka annak, hogy Jakab képviselő úr a helyzetet rosszul értékelve nem tudja megváltoztatni 
álláspontját, s ezt a makacs harcát folytatja a miskolci nyugdíjasok ellen. Bízik benne, hogy a 
realitást előbb-utóbb felmérve jobb belátásra tér és elnézést kér úriember módjára lezárva a 
dolgot. A FIDESZ-KDNP Frakció tovább folytatja a Salkaházi Programot. Most egy batyus 
bált szerveznek, korábban nagy sikerű színházi előadásokat tartottak és ezen a héten is zajlanak 
a Salkaházi Mozi Klub előadásai. 20 éve annak, hogy a Diósgyőri Ady Endre Művelődési 
Házban az Élhető Diósgyőrért Egyesület és a Miskolci Kolping Család szervezésében, a 
„Szegények Karácsonya” rendezvényt lebonyolítják. Több képviselőtársával együtt minden 
évben támogatják ezt a rendezvényt, ahol a hajléktalanok kapnak egy tál ételt, egy kis ajándékot, 
egy kis műsor keretében. Ezúton is kéri minden képviselőtársát, hogy csatlakozzon ehhez a 
kezdeményezéshez. 20 évvel ezelőtt a lakótelep kisnyugdíjasai kezdték el ezt a hagyományt. 
Ezúton is kellemes ünnepeket kíván minden képviselőtársának és minden miskolci lakosnak. 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező. 
 
Bejelenti, hogy a napirendekről történő tételes szavazás következik. 
 
 
Meghívó szerinti 1. napirend: Javaslat az Önkormányzat 2017. évi költségvetésének 

megállapításáról szóló 1/2017. (II.21.) önkormányzati 
rendelet módosítására (III. negyedéves korrekció) 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük, 
minősített többséggel. Kéri, hogy szavazzanak. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 5 nem szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett megalkotta a 34/2017. önkormányzati rendeletét 
az Önkormányzat 2017. évi költségvetésének 
megállapításáról szóló 1/2017. (II.21.) önkormányzati 
rendelet módosításáról. 
 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 

 
Meghívó szerinti 2. napirend: Javaslat a 2018. évi átmeneti gazdálkodásról szóló 

önkormányzati rendelet megalkotására 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell 
szavazniuk, minősített többséggel. 
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A Közgyűlés 16 igen, 6 nem szavazattal, 0 tartózkodás 
mellett megalkotta a 35/2017. önkormányzati rendeletét 
a 2018. évi átmeneti gazdálkodásról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
Meghívó szerinti 3. napirend: Javaslat az építményadóról szóló 43/2013. (XI.25.) 

önkormányzati rendelet módosítására 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük. 
Az előterjesztéshez Badány Lajos képviselő úr módosító indítványt nyújtott be. Elsőként 
erről szavaznak. 

A Közgyűlés 6 igen, 16 nem szavazattal, 0 tartózkodás 
mellett nem fogadta el a módosító indítványt. 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Most a rendelettervezetről döntenek, melyhez minősített 
többség szükséges. 

A Közgyűlés 16 igen, 6 nem szavazattal, 0 tartózkodás 
mellett megalkotta a 36/2017. önkormányzati rendeletét 
az építményadóról szóló 43/2013. (XI.25.) önkormányzati 
rendelet módosításáról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
Meghívó szerinti 5. napirend: Javaslat Miskolc vállalkozásfejlesztési és befektetés-

ösztönzési programjáról szóló 32/2008. (XI.26.) 
önkormányzati rendelet módosítására 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell 
döntenünk, melyhez módosító indítványt nyújtott be. Kéri, először erről szavazzanak. 
 

A Közgyűlés 21 igen, 0 nem szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett a módosító indítványt elfogadta. 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Most a rendelettervezetről döntenek, figyelemmel a módosító 
indítvány kapcsán meghozott döntésre. A rendeletalkotáshoz minősített többség szükséges. 
 

 
A Közgyűlés 21 igen, 0 nem szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett megalkotta a 37/2017. önkormányzati rendeletét 
a Miskolc vállalkozásfejlesztési és befektetés-ösztönzési 
programjáról szóló 32/2008. (XI.26.) önkormányzati 
rendelet módosításáról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
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Meghívó szerinti 6. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti 
Tervének, valamint Miskolc Megyei Jogú Város Építési 
Szabályzatáról szóló 21/2004. (VII.6.) önkormányzati 
rendeletének módosítására 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről és egy 
határozati javaslatról kell dönteniük. Elsőként a határozati javaslatról szavaznak. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
187/2017. (XI.30.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének ITC és közvetlen 

környezetét (Uitz B. utca – Szemere utca – Corvin utca – Görgey utca) érintő 
módosítása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 
Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének, valamint Miskolc Megyei Jogú 
Város Építési Szabályzatáról szóló 21/2004. (VII.6.) önkormányzati rendeletének 
módosítására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése – a jelen határozat melléklete 
szerinti tartalommal – jóváhagyja Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 
Közgyűlésének IV-75/16.321-2/2007. számú határozatával elfogadott Településszerkezeti 
Tervének módosítását. 
 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Városépítészeti Főosztály 
Határidő:    azonnal 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Most a rendelettervezetről döntenek, melyhez minősített 
többség szükséges. 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás 
mellett megalkotta a 38/2017. önkormányzati rendeletét 
Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról szóló 
21/2004. (VII.6.) önkormányzati rendelet módosításáról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
Meghívó szerinti 7. napirend: Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város területén végzett 

távhőszolgáltatásról, annak díjáról, valamint a 
díjalkalmazási és díjfizetési feltételekről szóló 
önkormányzati rendelet megalkotására 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük, 
melyhez minősített többség szükséges. 
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A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás 
mellett megalkotta a 39/2017. önkormányzati rendeletét 
Miskolc Megyei Jogú Város területén végzett 
távhőszolgáltatásról, annak díjáról, valamint a 
díjalkalmazási és díjfizetési feltételekről. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

Meghívó szerinti 8. napirend: Javaslat az Önkormányzat elismeréseinek alapításáról és 
adományozásuk szabályairól szóló 38/2004. (XI.10.) 
önkormányzati rendelet módosítására és kapcsolódó 
döntés meghozatalára 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés kapcsán egy rendelettervezetről és egy 
határozati javaslatról szükséges döntenünk. Elsőként a rendelettervezetről döntenek. 
 

A Közgyűlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 2 tartózkodás 
mellett megalkotta a 40/2017. önkormányzati rendeletét 
az Önkormányzat elismeréseinek alapításáról és 
adományozásuk szabályairól szóló 38/2004. (XI.10.) 
önkormányzati rendelet módosításáról. 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés kapcsán egy határozati javaslatról és 
személyi kérdésekben is kell dönteniük. A személyi kérdésben való döntéshez minősített 
többség, legalább 15 igen szavazat szükséges. A Kuratórium első 11 tagja (Polgármester, 
alpolgármester, bizottsági elnökök, a Miskolci Egyetem rektora, az MTA Miskolci Területi 
Bizottság elnöke, valamint a főépítész) az elfogadott rendelet alapján állandó tag, így 
személyüket nem kell külön-külön megszavaztatni. Kéri, hogy szavazzanak a Kuratórium nem 
állandó tagjairól. Szavazzanak Sándor Frigyes, a Miskolci Evangélikus Egyházközség 
lelkészének kuratóriumi taggá történő megválasztásáról.  

 
A Közgyűlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 2 tartózkodás 
mellett Sándor Frigyest a kuratórium tagjává 
megválasztotta.  

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak Rakaczki Zoltán, a Miskolci 
Sportcentrum Nonprofit Kft. ügyvezetője kuratóriumi taggá történő megválasztásáról. 
 

A Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 
mellett Rakaczki Zoltánt a kuratórium tagjává 
megválasztotta.  
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most Béres Attila, a Miskolci Nemzeti Színház Nonprofit Kft. 
ügyvezetőjének kuratóriumi taggá történő megválasztásáról szavaznak. 
 

A Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 
mellett Béres Attilát a kuratórium tagjává 
megválasztotta.  
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri szavazzanak az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatról, figyelemmel a személyi kérdésekben hozott döntésekre. 
 

A Közgyűlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 2 tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
188/2017. (XI.30.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Az Önkormányzat által adományozott címek és díjak előzetes elbírálására 

létrehozott 2018. évi Kuratórium tagjainak megválasztása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 
Önkormányzat elismeréseinek alapításáról és adományozásuk szabályairól szóló 38/2004. 
(XI. 10.) önkormányzati rendelet módosítására és kapcsolódó döntés meghozatalára” 
című előterjesztést és a következő határozatot hozza:  
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat elismeréseinek 
alapításáról és adományozásuk szabályairól szóló 38/2004. (XI. 10.) önkormányzati rendelet 2. 
§ (3) bekezdésében foglaltak alapján a kitüntető címek és díjak adományozására tett javaslatok 
előzetes elbírálását végző Kuratórium 2018. évi tagjainak az alábbi személyeket választja meg:  
 
1. Dr. Kriza Ákos polgármester (a Kuratórium elnöke) 
2. Dr. Kiss János alpolgármester 
3. Dr. Nánási-Kocsis Norbert a Jogi és Ügyrendi Bizottság elnöke 
4. Badány Lajos a Pénzügyi Bizottság elnöke 
5. Soós Attila a Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság elnöke 
6. Molnár Péter a Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság elnöke 
7. Dr. Kovács László az Egészségügyi és Szociális Bizottság elnöke 
8. Hubay György a Rendészeti Bizottság elnöke 
9. Dr. Torma András a Miskolci Egyetem rektora 
10. Dr. Roósz András az MTA Miskolci Területi Bizottság elnöke 
11. Rostás László főépítész 
12. Sándor Frigyes a Miskolci Evangélikus Egyházközség lelkésze 
13. Rakaczki Zoltán a Miskolci Sportcentrum Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság 
ügyvezetője 
14. Béres Attila a Miskolci Nemzeti Színház Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság 
ügyvezetője 
 
Felelős:   Polgármester  
Végrehajtásért felelős: Humánszolgáltatási Osztály 
Határidő:   azonnal  
 
 
Meghívó szerinti 9. napirend: Javaslat civil és egyéb szervezetek részére helyiségek 

használatba adására, valamint egyéb vagyongazdálkodási 
döntések meghozatalára 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint öt határozati javaslatról kell 
dönteniük. A napirendhez módosító indítvány került benyújtásra, amely az előterjesztést 
kiegészíti további négy határozati javaslattal. Kéri, hogy elsőként a módosító indítványról 
döntsenek. 

A Közgyűlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 2 tartózkodás 
mellett elfogadta a módosító indítványt. 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most szavazzanak az I. határozati javaslatról. 
 

A Közgyűlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 2 tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti I. határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
189/2017. (XI.30.) számú határozatot 

 
Tárgy: Helyiség térítésmentes használatba adása az Élhető Diósgyőrért Egyesület részére 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat civil és 
egyéb szervezetek részére helyiségek használatba adására, valamint egyéb 
vagyongazdálkodási döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot 
hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az önkormányzat 
vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15) önkormányzati 
rendelet 12.§ (3) bekezdése alapján a Miskolc 30903/12 hrsz.-ú, a természetben 
Miskolc, Hegyalja u. 24. szám alatti ingatlanon található Bagolyvár megnevezésű 
épület földszintjén elhelyezkedő 45 m2 nagyságú helyiséget a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13.§ (1) bekezdés 15. pontjában 
meghatározott sport közfeladat ellátásának elősegítése céljából az Élhető Diósgyőrért 
Egyesület közhasznú jogállásának megszerzésétől határozatlan időre - 6 hónapos 
felmondás kikötése mellett -, az Élhető Diósgyőrért Egyesület részére térítésmentes, 
közcélú adományként használatba adja azzal a feltétellel, hogy az Egyesület a 
közhasznú jogállását a használati szerződés aláírását megelőzően igazolja, továbbá az 
ingatlan használatával kapcsolatban felmerült költségeket (közüzemi, karbantartási, 
felújítási, társasházi közös vagy ráosztott üzemeltetési közös költség stb.) az Élhető 
Diósgyőrért Egyesület viseli. 

 
2. A Közgyűlés utasítja a MVK Miskolc Városi Közlekedési Zártkörűen Működő 

Részvénytársaságot, mint a Miskolc 30903/12 hrsz.-ú ingatlant szerződéses 
jogviszony alapján üzemeltetőt a határozat 1. pontjában rögzített feltételekkel a 
használati szerződések megkötésére. 

 
Felelős: Dr. Kiss János Alpolgármester 
Végrehajtásért felelős: MVK Miskolc Városi Közlekedési Zártkörűen  
 Működő Részvénytársaság 
Végrehajtásért felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő: 2017. december 31. 
 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról. 
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A Közgyűlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 2 tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti II. határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
190/2017. (XI.30.) számú határozatot 

 
Tárgy: Ingatlan térítésmentes használatba adása a Szimbiózis Alapítvány részére  
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat civil és 
egyéb szervezetek részére helyiségek használatba adására, valamint egyéb 
vagyongazdálkodási döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot 
hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az önkormányzat vagyonáról 
és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15) önkormányzati rendelet 12.§ (3) bekezdése 
alapján a Miskolc, 4993/1/A/3 hrsz.-ú, természetben Miskolc, Augusztus 20. u. 12. szám alatti 
276 m2 nagyságú ingatlant a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 
törvény 13.§ (1) bekezdés 8a. pontjában meghatározott szociális szolgáltatások közfeladat 
ellátásának elősegítése céljából 2018. január 1. napjától határozatlan időre - 6 hónapos 
felmondás kikötése mellett -, a Szimbiózis Alapítvány részére térítésmentesen, közcélú 
adományként használatba adja azzal, hogy az ingatlanrész használatával kapcsolatban felmerült 
költségeket (közüzemi, karbantartási, felújítási, társasházi közös vagy ráosztott üzemeltetési 
közös költség stb.) a Szimbiózis Alapítvány viseli. 
 
2. A Közgyűlés utasítja a Miskolc Holding Zrt.-t a határozat 1. pontjában rögzített feltételekkel 
a használati szerződések megkötésére. 
 
Felelős:  Dr. Kiss János Alpolgármester 
Végrehajtásért felelős:  Miskolc Holding Zrt. 
Végrehajtásért felügyelő osztály:  Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:  2017. december 30. 
 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, döntsenek a III. határozati javaslatról. 

 
A Közgyűlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 2 tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti III. határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
191/2017. (XI.30.) számú határozatot 

 
Tárgy:  a Napfényt az Életnek Alapítvány részére a Miskolc, Baross Gábor út 13-15. szám 

alatt található ingatlanok térítésmentes használatba adása  
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat civil és 
egyéb szervezetek részére helyiségek használatba adására, valamint egyéb 
vagyongazdálkodási döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot 
hozza: 
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1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az önkormányzat 
vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15) önkormányzati 
rendelet 12.§ (3) bekezdése alapján 2017. december 1. napjától a Miskolc, Baross Gábor 
út 13-15. szám alatti alábbi albetéteket: 

 

Albetét m2 

4826/1/B/1 29 
4826/1/B/2 198 
4826/1/B/4 87 
4826/1/B/5 243 
4826/1/B/6 69 
4826/1/B/7 153 
4826/1/B/8 258 
4826/1/B/9 247 
4826/1/B/10 4 
4826/1/C/1 152 

 

a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13.§ (1) 
bekezdés 10. pontjában meghatározott hajléktalanok ellátását szolgáló közfeladat 
ellátásának elősegítése céljából határozatlan időre - 6 hónapos felmondás kikötése mellett -
, a Napfényt az Életnek Alapítvány részére térítésmentesen, közcélú adományként 
használatba adja azzal, hogy az ingatlanok használatával kapcsolatban felmerült költségeket 
(közüzemi, karbantartási, felújítási, társasházi közös vagy ráosztott üzemeltetési közös 
költség stb.) a Napfényt az Életnek Alapítvány viseli. 
 
2. A Közgyűlés utasítja a Miskolc Holding Zrt.-t a határozat 1. pontjában rögzített 
feltételekkel a használati szerződések megkötésére. 
 
Felelős:  Dr. Kiss János Alpolgármester 
Végrehajtásért felelős:  Miskolc Holding Zrt. 
Végrehajtásért felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:  2017. december 1. 

 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Most a IV. határozati javaslatról döntenek.  

 
A Közgyűlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 2 tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti IV. határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
192/2017. (XI.30.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Ingatlanrész térítésmentes használatba adása a CINE-MIS Moziüzemi 

Szolgáltató Nonprofit Kft. részére  
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat civil és 
egyéb szervezetek részére helyiségek használatba adására, valamint egyéb 
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vagyongazdálkodási döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot 
hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az önkormányzat 
vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15) önkormányzati rendelet 
12.§ (3) bekezdése alapján a Miskolc 2564/1 hrsz.-ú, a természetben Miskolc, Kossuth u. 
11. szám alatti ingatlan 52 m2 nagyságú ingatlanrészét a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13.§ (1) bekezdés 7. pontjában 
meghatározott kulturális szolgáltatások közfeladat ellátásának elősegítése céljából 2018. 
január 1. napjától határozatlan időre - 6 hónapos felmondási idő kikötése mellett -, a CINE-
MIS Moziüzemi Szolgáltató Nonprofit Kft. részére térítésmentesen, közcélú adományként 
használatba adja azzal, hogy az ingatlanrész használatával kapcsolatban felmerült 
költségeket (közüzemi, karbantartási, felújítási, társasházi közös vagy ráosztott üzemeltetési 
közös költség stb.) a CINE-MIS Moziüzemi Szolgáltató Nonprofit Kft köteles viselni. 
 
2. A Közgyűlés utasítja a Miskolc Holding Zrt.-t a határozat 1. pontjában rögzített 
feltételekkel a használati szerződések megkötésére. 
 
Felelős: Dr. Kiss János Alpolgármester 
Végrehajtásért felelős:  Miskolc Holding Zrt. 
Végrehajtásért felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:  2017. december 31. 

 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az V. határozati javaslatról. 

 
A Közgyűlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 2 tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti V. határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
193/2017. (XI.30.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Hozzájárulás a VIII-101/80.935/2014. számú határozat alapján létrejött 

adásvételi szerződés módosításához. 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat civil és 
egyéb szervezetek részére helyiségek használatba adására, valamint egyéb 
vagyongazdálkodási döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot 
hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése hozzájárul a VIII-
101/80.935/2014. számú határozat alapján Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata és a Magyar Cserkészszövetség között 2015. február 17.-én 
létrejött adásvételi szerződés módosításához akként, hogy a szerződés 6.1. 
pontjában foglalt beruházási kötelezettség teljesítési határideje a szerződéskötéstől 
számított 5 évre módosul, a szerződésben foglalt egyéb kötelezettségek változatlan 
tartalommal fennmaradnak.  
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2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Miskolc 
Holding Zrt-t a határozat 1. pontjában foglalt tartalommal az adásvételi szerződés 
módosítás elkészítésére, valamint annak aláírására. 

 
Felelős: Dr. Kiss János Alpolgármester 
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt. 
Végrehajtásért felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:  2017. december 15. 
 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a VI. határozati javaslatról. 

 
A Közgyűlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 2 tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti VI. határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
194/2017. (XI.30.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Helyiség térítésmentes használatba adása a Magyar Ökumenikus Segélyszervezet 

részére  
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat civil és 
egyéb szervezetek részére helyiségek használatba adására, valamint egyéb 
vagyongazdálkodási döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot 
hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az önkormányzat vagyonáról 
és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15) önkormányzati rendelet 12.§ (3) bekezdése 
alapján, a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13.§ (1) 
bekezdés 8a. pontjában meghatározott szociális szolgáltatások közfeladat ellátásának 
elősegítése céljából hozzájárul a VIII-110/81.045/2014. sz. határozat alapján 2014. október 06-
án a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Magyar Ökumenikus Segélyszervezet 
között a Miskolc, 13009 hrsz.-ú, a természetben Miskolc, Leszih A. u. 4. szám alatti ingatlan 

543 m2 nagyságú ingatlanrészére vonatkozóan létrejött használati szerződés módosításához 
akként, hogy a szerződés határozatlan idejűre módosul, valamint hogy a használati 
szerződésben a szerződő felek az EFOP – 2.2.15-16-2017-00006 azonosítószámú karitatív 
szervezetek infrastrukturális fejlesztése pályázatban, valamint a támogatási szerződésben 
rögzített fenntartási időszak végéig a rendes felmondás jogát kizárják.  
 
2. A Közgyűlés utasítja a Miskolc Holding Zrt.-t a határozat 1. pontjában rögzített feltételekkel 
a használati szerződésmódosítás előkészítésére és a szerződésmódosítás megkötésére. 
 
Felelős:   Dr. Kiss János Alpolgármester 
Végrehajtásért felelős:  Miskolc Holding Zrt. 
Végrehajtásért felügyelő osztály:  Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:  2017. december 30. 
 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a VII. határozati javaslatról. 
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A Közgyűlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 2 tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti VII. határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
195/2017. (XI.30.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Helyiség térítésmentes használatba adása a Magyar Vöröskereszt B.-A.-Z. 

Megyei Szervezete részére  
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat civil és 
egyéb szervezetek részére helyiségek használatba adására, valamint egyéb 
vagyongazdálkodási döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot 
hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az önkormányzat vagyonáról 
és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15) önkormányzati rendelet 12.§ (3) bekezdése 
alapján a Miskolc, Baross Gábor u. 13.-15. szám alatti ingatlan 4826/1/A/2 hrsz.-ú albetétének 

61 m2 alapterületű ingatlanrészét a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 
CLXXXIX. törvény 13.§ (1) bekezdés 7 pontjában meghatározott kulturális szolgáltatások 
közfeladat ellátásának elősegítése céljából 2018. január 1. napjától határozatlan időre a Magyar 
Vöröskereszt B.-A.-Z. Megyei Szervezete részére térítésmentesen, közcélú adományként 
használatba adja azzal, hogy az ingatlanrész használatával kapcsolatban felmerült költségeket 
(közüzemi, karbantartási, felújítási, társasházi közös vagy ráosztott üzemeltetési közös költség 
stb.) a Magyar Vöröskereszt B.-A.-Z. Megyei Szervezete viseli.  
 
2.Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az önkormányzat vagyonáról és 
a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15) önkormányzati rendelet 12.§ (3) bekezdése 

alapján a Miskolc 4826/21 hrsz-ú, 771 m2 nagyságú ingatlant, a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13.§ (1) bekezdés 8a. pontjában 
meghatározott szociális szolgáltatások közfeladat ellátásának elősegítése céljából 2018. január 
1. napjától, határozatlan időre a Magyar Vöröskereszt B.-A.-Z. Megyei Szervezete részére 
térítésmentesen, közcélú adományként használatba adja azzal, hogy az ingatlant kizárólag az 
ingatlanra vonatkozó előírásoknak megfelelő célra használhatja. 
 
3. A Közgyűlés utasítja a Miskolc Holding Zrt.-t a határozat 1. és 2. pontjában rögzített 
feltételekkel a használati szerződések megkötésére. 
 
Felelős:   Dr. Kiss János Alpolgármester 
Végrehajtásért felelős:   Miskolc Holding Zrt. 
Végrehajtásért felügyelő osztály:  Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:  2017. december 30. 
 
 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a VIII. határozati javaslatról. 

 
A Közgyűlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 2 tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti VIII. határozati 
javaslatot és meghozta a  
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196/2017. (XI.30.) számú határozatot 
 
Tárgy:  Helyiség kedvezményes bérleti díjon történő használatba adása a 

„SZÉPMESTERSÉGEK” Alapítvány részére  
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat civil és 
egyéb szervezetek részére helyiségek használatba adására, valamint egyéb 
vagyongazdálkodási döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot 
hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az önkormányzat vagyonáról 
és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15) önkormányzati rendelet 12.§ (3) bekezdése 
alapján a Miskolc, 2456/1 hrsz.-ú, a természetben Miskolc, Széchenyi u. 14. szám alatti ingatlan 

földszintjén elhelyezkedő 50 m2-es helyiséget a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 
2011. évi CLXXXIX. törvény 13.§ (1) bekezdés 7. pontjában meghatározott kulturális 
szolgáltatások közfeladat ellátásának elősegítése céljából 2018. január 1. napjától határozatlan 
időre - 6 hónapos felmondás kikötése mellett – a Szépmesterségek Alapítvány részére a piaci 
bérleti díjhoz viszonyított 90 %-os kedvezménnyel megállapított, azaz 6.910,-Ft összegű bérleti 
díj fizetési kötelezettségével használatba adja azzal, hogy az ingatlanrész használatával 
kapcsolatban felmerült költségeket – a kedvezményes bérleti díjon felül - (közüzemi, 
karbantartási, felújítási költség stb.) az Alapítvány viseli.  
 
2. A Közgyűlés utasítja a Miskolc Holding Zrt.-t a határozat 1. pontjában rögzített feltételekkel 
a használati szerződés megkötésére. 
 
Felelős:   Dr. Kiss János Alpolgármester 
Végrehajtásért felelős:   Miskolc Holding Zrt. 
Végrehajtásért felügyelő osztály:   Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:   2017. december 30. 
 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Most a IX. határozati javaslatról szavaznak.  

 
A Közgyűlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 2 tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti IX. határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
197/2017. (XI.30.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Helyiség térítésmentes használatba adása a Laurus Szociális és Kulturális 

Egyesület részére  
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat civil és 
egyéb szervezetek részére helyiségek használatba adására, valamint egyéb 
vagyongazdálkodási döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot 
hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az önkormányzat vagyonáról 
és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15) önkormányzati rendelet 12.§ (3) bekezdése 
alapján, a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13.§ (1) 
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bekezdés 8a. pontjában meghatározott szociális szolgáltatások közfeladat ellátásának 
elősegítése céljából hozzájárul a V-93/4741/2013. sz. határozat alapján 2013. június 1-jén a 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Laurus Szociális és Kulturális Egyesület 
között a Miskolc, 23421/1 hrsz.-ú, a természetben Miskolc, Lónyay Menyhért u. 13. szám alatti 

ingatlan 124 m2 nagyságú ingatlanrészére vonatkozóan létrejött használati szerződés 
módosításához akként, hogy a szerződés határozatlan idejűre - 6 hónapos felmondási idő 
kikötése mellett - módosul, valamint a Laurus Szociális és Kulturális Egyesület az ingatlanrészt 
a továbbiakban térítésmentesen, közcélú adományként használja azzal, hogy az ingatlanrész 
használatával kapcsolatban felmerült költségeket (közüzemi, karbantartási, felújítási, társasházi 
közös vagy ráosztott üzemeltetési közös költség stb.) a Laurus Szociális és Kulturális Egyesület 
viseli.  
 
2. A Közgyűlés utasítja a Miskolc Holding Zrt.-t a határozat 1. pontjában rögzített feltételekkel 
a használati szerződésmódosítás előkészítésére és a szerződésmódosítás megkötésére. 
 
Felelős:   Dr. Kiss János Alpolgármester 
Végrehajtásért felelős:  Miskolc Holding Zrt. 
Végrehajtásért felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:  2017. december 30. 
 
 
Meghívó szerinti 10. napirend: Javaslat a Dayka utca és Meggyesalja utcák közötti átkötés 

megvalósításához kapcsolódó vagyongazdálkodási 
döntések meghozatalára 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 
dönteniük. 

A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 5 tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
198/2017. (XI.30.) számú határozatot 

 
Tárgy:  A Miskolc 2081 hrsz.-ú ingatlan megszerzése érdekében három csereingatlan 

megvásárlása.  
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 
Dayka utca és Meggyesalja utcák közötti átkötés megvalósításához kapcsolódó 
vagyongazdálkodási döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot 
hozza:  
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 104/2017. (VI.14.) sz. 
határozatával döntött arról, hogy a Miskolc, 2081 hrsz-ú ingatlan tulajdonjogát legfeljebb 
forgalmi és kártalanítási értéken adásvétel útján, annak sikertelensége esetén kisajátítási eljárás 
keretében szerezze meg. Ennek érdekében Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyűlése az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) 
önkormányzati rendelet 19. § (2) bekezdése alapján hozzájárul a Miskolc 42599 hrsz-ú ingatlan 
legfeljebb 55.000.000 Ft azaz ötvenötmillió forint, és az egy területet képező Miskolc 23136/21 
és 23136/22 hrsz-ú ingatlanok együttesen legfeljebb 25.000.000 Ft azaz huszonötmillió forint 
értéken adásvétel útján történő megszerzéséhez és ezáltal a felsorolt ingatlanok a Miskolc 2081 
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hrsz-ú ingatlan megszerzése érdekében a fent rögzített kisajátítási eljárást helyettesítő 
jogügyletben csereingatlanként kerüljenek felajánlásra. A csereügylet alapja ingatlanforgalmi 
szakértő által a Miskolc 2081 hrsz-ú ingatlanra készített értékbecslésben szereplő kisajátítási 
kártalanítási érték. 
 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a megszerzett ingatlanokat a 
forgalomképes, üzleti vagyoni körbe sorolja be.  
 
3. Az 1. pontban rögzített ingatlanok fedezete a „Dayka utca térségében megvalósuló 
forgalomcsillapítási intézkedések” megnevezésű költségvetési sor terhére kerül elszámolásra. 
 
4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Miskolc 
Holding Zrt.-t az első pontban megjelölt ingatlanok adásvétel útján történő megszerzésére, 
valamint azok Miskolc 2081 hrsz.-ú ingatlannal történő cseréjére. 
 
Felelős:  Polgármester  
Végrehajtásért felelős:  Miskolc Holding Zrt.  
Végrehajtást felügyelő Osztály: Vagyongazdálkodási Osztály  
Határidő:  azonnal 
 
 
Meghívó szerinti 11. napirend: Javaslat közterületek elnevezésére 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 
szavazniuk. 

A Közgyűlés 17 igen, 4 nem szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
199/2017. (XI.30.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Közterületek elnevezése  
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 
közterületek elnevezésére” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. a.) Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc, Szirma 
városrész területén található Miskolc 0230/8 és a 47660/10 helyrajzi számú területnek 
a Somlay Artúr utca elnevezést adja.  
b.) Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc, Szirma 
városrész területén található Miskolc 47660/22, 49277/2, 49278/3 és 49279/3 helyrajzi 
számú területeknek a Harang utca elnevezést adja. 
c.) Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc, 
Martinkertváros városrész területén található Miskolc 6093/60 és 6093/61 helyrajzi 
számú területnek a Bodrog utca elnevezést adja. 

 
2. a.) Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc külterület 

településrészben található, Miskolc 77221 helyrajzi számú közterületnek a Galya dűlő 
elnevezést adja.  
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b.) Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc egyéb 
belterület településrészben található, Miskolc 20331 és 20332 helyrajzi számú 
területeknek a Szarkahegy utca, a Miskolc külterület településrészben lévő 74856 
helyrajzi számú területnek Szarkahegy - Fenyő dűlő elnevezést adja.  

 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Városépítészeti Főosztály 
Közreműködik:  Építési és Környezetvédelmi Osztály 
 Hatósági Osztály 
 Koordinációs Osztály 
Határidő:  azonnal 
 
 
Meghívó szerinti 12. napirend: Javaslat a 2022-es és 2024-es Európai Egyetemi Játékok 

megrendezésére vonatkozó pályázathoz szükséges döntés 
meghozatalára 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 
dönteniük. 

A Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
200/2017. (XI.30.) számú határozatot 

 
Tárgy:  A 2022-es és 2024-es Európai Egyetemi Játékok megrendezése 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 2022-
es és 2024-es Európai Egyetemi Játékok megrendezésére vonatkozó pályázathoz 
szükséges döntés meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése úgy dönt, hogy a Magyar 
Egyetemi-Főiskolai Sportszövetséggel, a Miskolci Egyetemmel, Debrecen Megyei Jogú Város 
Önkormányzatával, valamint a Debreceni Egyetemmel közösen benyújtja pályázatát a 2022-es 
és 2024-es Európai Egyetemi Játékokra. 
A Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert a megrendezés érdekében benyújtandó, pályázattal 
összefüggő támogatói nyilatkozatok kiállítására és aláírására. 
 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Humánszolgáltatási Osztály 
Határidő: 2017. december 15. 
 
 
Meghívó szerinti 13. napirend:  Javaslat a Miskolci Operafesztivál Nonprofit Kft. 

közszolgáltatási szerződésének megkötésére 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 
szavazniuk.  
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A Közgyűlés 21 igen, 0 nem szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
201/2017. (XI.30.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Miskolci Operafesztivál 

Nonprofit Kft. között megkötésre kerülő közszolgáltatási szerződés jóváhagyása  
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 
Miskolci Operafesztivál Nonprofit Kft. közszolgáltatási szerződésének megkötésére” című 
előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata és a Miskolci Operafesztivál Nonprofit Kft. között megkötésre kerülő 
közszolgáltatási szerződést a jelen határozat melléklete szerint jóváhagyja, és felhatalmazza a 
Polgármestert a közszolgáltatási szerződés Támogatásokat Vizsgáló Iroda jóváhagyó 
állásfoglalása alapján történő aláírására. 
 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Miskolci Operafesztivál Nonprofit Kft. 
Végrehajtást Felügyelő Osztály: Humánszolgáltatási Osztály 
Közreműködik: Gazdálkodási Főosztály, Stratégiai és Felügyeleti Főosztály 
Határidő:   döntés tekintetében azonnal, illetve 2017. december 15. 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
Meghívó szerinti 14. napirend:  Javaslat a 2018. évi ellenőrzési terv megállapítására 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 
dönteniük.  

A Közgyűlés 16 igen, 4 nem szavazattal, 2 tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
202/2017. (XI.30.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának 2018. évi ellenőrzési terve 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 2018. 
évi ellenőrzési terv megállapítására” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a 2018. évi ellenőrzési tervét a 
határozat melléklete szerint jóváhagyja. 
 
Felelős: Jegyző 
Végrehajtásért felelős:  Belső Ellenőrzési Osztály 
Határidő: 2018. december 31. 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy a sürgősségi előterjesztésekről történő szavazás 
következik. 
 
 
Sürgősségi 1. napirend: Javaslat közalapítványokkal kapcsolatos döntések 

meghozatalára 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint két határozati javaslatról és 
határozatonként személyi kérdésekben, minősített többséggel kell dönteniük. Elsőként az I. 
határozati javaslathoz tartozó személyi kérdésről szavaznak. Javasolja Miskolc Város 
Közoktatásáért Közalapítvány új kuratóriumi tagjának Szécsényi Mariannát megválasztani. 
Kéri, szavazzanak a javaslatról. 

A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 5 tartózkodás 
mellett Szécsényi Mariannát a Miskolc Város 
Közoktatásáért Közalapítvány kuratóriumi tagjának 2017. 
november 30. napjától határozatlan időre megválasztotta. 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés szerinti I. határozati 
javaslatról, figyelemmel a személyi kérdésben meghozott döntésre. 
 

A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal 5 tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti I. határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
203/2017. (XI.30.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Miskolc Város Közoktatásáért Közalapítvány új kuratóriumi tagjának 

megválasztása  
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 
közalapítványokkal kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Város 
Közoktatásáért Közalapítvány kuratóriumi tagjának, Dr. Nehéz Károlynak a 
kuratóriumi tagságról történő lemondását tudomásul veszi.  
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Város 
Közoktatásáért Közalapítvány új kuratóriumi tagjának, 2017. november 30. napjával 
hatályosan – határozatlan időre – az alábbi személyt választja meg: 
 
Szécsényi Marianna (lakcíme: 3521 Miskolc, Hajnóczy József u. 2.) 

  
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős:   Humánszolgáltatási Osztály 
Határidő:  azonnal 

  
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Város 

Közoktatásáért Közalapítvány Alapító Okiratának módosító okiratát – a határozat 1. sz. 
melléklete szerinti tartalommal – valamint a módosításokkal egységes szerkezetbe 
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foglalt Alapító Okiratát – a határozat 2. sz. melléklete szerinti tartalommal – elfogadja, 
és egyúttal felhatalmazza a Polgármestert a módosító okirat és a módosításokkal 
egységes szerkezetbe foglalt Alapító Okirat aláírására.  
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése elrendeli a 
változásbejegyzési kérelem benyújtását a Miskolci Törvényszékhez. 
 

Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Humánszolgáltatási Osztály 
Határidő:  határozathozatalt követő 60 napon belül 

 
3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése elrendeli a Miskolc Város 

Közoktatásáért Közalapítvány – a határozat 2. sz. melléklete szerinti módosításokkal 
egységes szerkezetbe foglalt – Alapító Okiratának a Magyar Közlönyben, valamint az 
önkormányzat honlapján (www.miskolc.hu) történő közzétételét.  
 

Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Humánszolgáltatási Osztály 
Határidő:  a változásbejegyző végzés kézhezvételétől számított 

30 napon belül 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Most a II. határozati javaslat személyi kérdéseiben döntenek. 
Javasolja Miskolc Város Sportjáért Közalapítvány új kuratóriumi elnökének Rakaczki Zoltánt 
megválasztani. 
 

A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 4 tartózkodás 
mellett Rakaczki Zoltánt a Miskolc Város Sportjáért 
Közalapítvány kuratóriumi elnökének 2017. november 30. 
napjától határozatlan időre megválasztotta. 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Javasolja a Miskolc Város Sportjáért Közalapítvány új 
kuratóriumi tagjának Lénárt György Lászlót megválasztani. 
 

A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 4 tartózkodás 
mellett Lénárt György Lászlót a Miskolc Város Sportjáért 
Közalapítvány kuratóriumi tagjának 2017. november 30. 
napjától határozatlan időre megválasztotta. 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Javasolja a Miskolc Város Sportjáért Közalapítvány új 
kuratóriumi tagjának Szűcs Istvánt megválasztani. 
 

A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 4 tartózkodás 
mellett Szűcs Istvánt a Miskolc Város Sportjáért 
Közalapítvány kuratóriumi tagjának 2017. november 30. 
napjától határozatlan időre megválasztotta. 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés szerinti II. határozati 
javaslatról, figyelemmel a személyi kérdésben meghozott döntésre. 
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A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 5 tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti II. határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
204/2017. (XI.30.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Miskolc Város Sportjáért Közalapítvány új kuratóriumi elnökének és új 

kuratóriumi tagjainak megválasztása, valamint a Miskolci Törvényszék 
15.Pk.1211/1997/70. szám alatti végzésének való megfelelés 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 
közalapítványokkal kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Város 
Sportjáért Közalapítvány kuratóriumi elnökének, Gecsei Lászlónak a kuratóriumi 
elnöki tisztségéről és kuratóriumi tagságról történő lemondását tudomásul veszi.  
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Város 
Sportjáért Közalapítvány új kuratóriumi elnökének, 2017. november 30. napjával 
hatályosan – határozatlan időre – az alábbi személyt választja meg: 
 
Rakaczki Zoltán (lakcíme: 3532 Miskolc, Győri kapu 65. 5/2.)  

  
Felelős:                                  Polgármester 
Végrehajtásért felelős:         Humánszolgáltatási Osztály 
Határidő:                               azonnal 

  
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Város 

Sportjáért Közalapítvány kuratóriumi tagjainak, Dr. Képes Lórántnak és Bachner 
Andrásnak a kuratóriumi tagságról történő lemondását tudomásul veszi.  
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Város 
Sportjáért Közalapítvány új kuratóriumi tagjainak, 2017. november 30. napjával 
hatályosan – határozatlan időre – az alábbi személyeket választja meg: 

 
Lénárt György László (lakcíme: 3525 Miskolc, Széchenyi u. 21-23.) 
Szűcs István (lakcíme: 3530 Miskolc, Avasalja u. 12.) 

 
Felelős:                                  Polgármester 
Végrehajtásért felelős:         Humánszolgáltatási Osztály 
Határidő:                               azonnal 

  
3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Város 

Sportjáért Közalapítvány Alapító Okiratának módosító okiratát – a határozat 1. sz. 
melléklete szerinti tartalommal –, valamint a módosításokkal egységes szerkezetbe 
foglalt Alapító Okiratát – a határozat 2. sz. melléklete szerinti tartalommal – elfogadja, 
és egyúttal felhatalmazza a Polgármestert a módosító okirat és a módosításokkal 
egységes szerkezetbe foglalt Alapító Okirat aláírására.  
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése elrendeli a 
változásbejegyzési kérelem benyújtását a Miskolci Törvényszékhez. 
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Felelős:                                  Polgármester 
Végrehajtásért felelős:         Humánszolgáltatási Osztály 
Határidő:                               határozathozatalt követő 60 napon belül 

  
4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése elrendeli a Miskolc Város 

Sportjáért Közalapítvány – a határozat 2. sz. melléklete szerinti módosításokkal 
egységes szerkezetbe foglalt – Alapító Okiratának a Magyar Közlönyben, valamint az 
önkormányzat honapján (www.miskolc.hu) történő közzétételét.  
 

Felelős:                                  Polgármester 
Végrehajtásért felelős:         Humánszolgáltatási Osztály 
Határidő:                               a változásbejegyző végzés kézhezvételétől 

számított 30 napon belül 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
Sürgősségi 2. napirend: Javaslat a hulladékgazdálkodási integrációval kapcsolatos 

döntések meghozatalára, valamint a hulladékgazdálkodási 
közszolgáltatásról szóló önkormányzati rendelet megalkotására 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről és hat 
határozati javaslatról kell dönteniük. Elsőként a rendelettervezetről döntenek, melyhez 
minősített többség szükséges. 

A Közgyűlés 16 igen, 4 nem szavazattal, 2 tartózkodás 
mellett megalkotta a 41/2017. önkormányzati rendeletét 
a hulladékgazdálkodási közszolgáltatásról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Most az I. határozati javaslatról szavaznak. 

 
A Közgyűlés 16 igen, 4 nem szavazattal, 2 tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti I. határozati 
javaslatot és meghozta a  
 
 

205/2017. (XI.30.) számú határozatot 
 
Tárgy:  Felhatalmazás a Miskolc Térségi Konzorcium és a MiReHuKöz Miskolci 

Regionális Hulladékgazdálkodási Közszolgáltató Nonprofit Korlátolt Felelősségű 
Társaság között megszűnő vagyonkezelési szerződésből eredő elszámolással 
kapcsolatos intézkedések megtételére 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 
hulladékgazdálkodási integrációval kapcsolatos döntések meghozatalára, valamint a 
hulladékgazdálkodási közszolgáltatásról szóló önkormányzati rendelet megalkotására” 
című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:  
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Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza Miskolc Megyei 
Jogú Város Polgármesterét, mint a Miskolc Térségi Konzorcium Gesztor Önkormányzatának 
képviselőjét a Miskolc Térségi Konzorcium és a MiReHuKöz Miskolci Regionális 
Hulladékgazdálkodási Közszolgáltató Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság között 
megszűnésre kerülő vagyonkezelési szerződésből eredő elszámolással kapcsolatos 
intézkedések megtételére és a kapcsolódó dokumentumok aláírására. Az elszámolás 
tartalmazza a lerakóhoz, mint létesítményhez kötött rekultivációs és monitoring céltartalék 
elszámolását, valamint az értékcsökkenés elszámolását a vagyonkezelő számviteli 
nyilvántartásaiban rögzített értékek alapján.  
 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Főosztály 
Határidő: azonnal 
 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 4 nem szavazattal, 2 tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti II. határozati 
javaslatot és meghozta a  
 

206/2017. (XI.30.) számú határozatot 
 
Tárgy:  A Miskolc Térségi Konzorcium és a MiReHuKöz Miskolci Regionális 

Hulladékgazdálkodási Közszolgáltató Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság 
között megkötésre kerülő bérleti szerződés jóváhagyása, valamint a MiReHuKöz 
Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási Közszolgáltató Nonprofit Korlátolt 
Felelősségű Társaság részére ingatlan és ingó vagyon használatba adása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 
hulladékgazdálkodási integrációval kapcsolatos döntések meghozatalára, valamint a 
hulladékgazdálkodási közszolgáltatásról szóló önkormányzati rendelet megalkotására” 
című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:  
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jelen határozat melléklete 
szerint jóváhagyja a Miskolc Térségi Konzorcium és a MiReHuKöz Miskolci Regionális 
Hulladékgazdálkodási Közszolgáltató Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság között 2017. 
december 15. és 2017. december 31. napja közötti időtartamra szóló bérleti szerződést, amely 
alapján MiReHuKöz Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási Közszolgáltató Nonprofit 
Korlátolt Felelősségű Társaság köteles a hulladékgazdálkodási szolgáltatási feladatokat 2017. 
december 31. napjáig változatlan formában ellátni. A szerződés érvényességének feltétele, hogy 
a bérbeadásra kerülő osztatlan közös vagyonnal kapcsolatos valamennyi döntést a konzorciumi 
önkormányzatok képviselő-testületei is meghozzák, és a határozati kivonatok Miskolc Megyei 
Jogú Város Önkormányzata részére megküldésre kerüljenek, valamint szükséges a 
Közreműködő Szervezet hozzájárulása. 
 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:  azonnal  
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2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzatának 1/1 arányú tulajdonában álló – Miskolc 0156/22 hrsz.-ú ingatlan (Bogáncs 
úti hulladékudvar), Miskolc 4752/3 hrsz.-ú ingatlan (József Attila úti hulladékudvar), Miskolc 
33783/3 hrsz.-ú ingatlan (Lorántffy úti hulladékudvar) – hulladékudvarokat, az ingatlanok 
földterületeit, 2017. december 15. és 2017. december 31. napja közötti határozott időtartamra 
hulladékgazdálkodási közfeladat ellátás elősegítése céljából a MiReHuKöz Miskolci 
Regionális Hulladékgazdálkodási Közszolgáltató Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság 
térítésmentes használatába adja. 
 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:  azonnal  

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a III. határozati javaslatról. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 4 nem szavazattal, 2 tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti III. határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
207/2017. (XI.30.) számú határozatot 

 
Tárgy:  A Miskolc Térségi Konzorcium és a Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási 

Önkormányzati Társulás között megkötésre kerülő bérleti szerződés 
jóváhagyása, valamint a Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási 
Önkormányzati Társulás részére ingatlanok térítésmentes használatba adása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 
hulladékgazdálkodási integrációval kapcsolatos döntések meghozatalára, valamint a 
hulladékgazdálkodási közszolgáltatásról szóló önkormányzati rendelet megalkotására” 
című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:  
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jelen határozat melléklete 
szerinti jóváhagyja a Miskolc Térségi Konzorcium és a Miskolci Regionális 
Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás között 2018. január 1. napjától érvényes bérleti 
szerződést. A mindenkori bérleti díj összege megegyezik a társasági adóról és az osztalékadóról 
szóló 1996. évi LXXXI. törvény 2. számú melléklete szerint leírási kulcsok jegyzékben 
szereplő leírási kulcsok alkalmazásával meghatározott összeggel, figyelemmel a 
hulladékkezelés célját szolgáló rendelkezésre.  

 
A szerződés érvényességének feltétele, hogy a bérbeadásra kerülő osztatlan közös vagyonnal 
kapcsolatos valamennyi döntést a konzorciumi települések önkormányzatának képviselő-
testületei is meghozzák, és a határozati kivonatok Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 
részére megküldésre kerüljenek, valamint szükséges a Közreműködő Szervezet hozzájárulása. 
 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály 
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Határidő:  azonnal  
 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzatának 1/1 arányú tulajdonában álló – Miskolc 0156/22 hrsz.-ú ingatlan (Bogáncs 
úti hulladékudvar), Miskolc 4752/3 hrsz.-ú ingatlan (József Attila úti hulladékudvar), Miskolc 
33783/3 hrsz.-ú ingatlan (Lorántffy úti hulladékudvar) – hulladékudvarokat, az ingatlanok 
földterületeit 2018. január 1. napjától 2027. december 31. napjáig határozatott időre 
hulladékgazdálkodási közfeladatai ellátásának elősegítése céljából a Miskolci Regionális 
Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás térítésmentes használatába adja. 
 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:  azonnal  

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a IV. határozati javaslatról. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 4 nem szavazattal, 2 tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti IV. határozati 
javaslatot és meghozta a 

 
208/2017. (XI.30.) számú határozatot 

 
Tárgy:  A Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás által 

megvalósítani kívánt beruházáshoz szükséges pénzügyi hozzájárulás biztosítása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 
hulladékgazdálkodási integrációval kapcsolatos döntések meghozatalára, valamint a 
hulladékgazdálkodási közszolgáltatásról szóló önkormányzati rendelet megalkotására” 
című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:  
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolci Regionális 
Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás által megvalósítani kívánt beruházáshoz 
437.500.000,-Ft azaz négyszázharminchétmillió-ötszázezer forint pénzügyi hozzájárulást 
„beruházási kiadások fedezete” jogcímen közvetlenül a Miskolci Regionális 
Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás számára biztosítja.  
 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály 
Határidő: azonnal 
 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az 1. pontban megjelölt 
beruházási hozzájárulás Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatát terhelő pénzügyi 
alapjaként a 37 települési önkormányzat osztatlan közös vagyonát jelöli meg.  
 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály 
Határidő: azonnal 
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3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri Miskolc Megyei Jogú 
Város Polgármesterét, hogy a 4. pontban meghatározott feltételek bekövetkezése esetén 
gondoskodjon arról, hogy a Konzorciumot alkotó tag Önkormányzatok nevében a 
vagyonközösség bankszámlájáról kerüljön átutalásra a 625.000.000,-Ft azaz 
hatszázhuszonötmillió forint a Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási Önkormányzati 
Társulás részére, azzal a feltétellel, hogy ezt a pénzösszeget kizárólag a Miskolc, belterület 
4752/4. hrsz. természetben Miskolc, József Attila u. 65. szám alatti ingatlan és a 3 db MAN 
TGM tömörítőlapos hulladékgyűjtő gépjárművek (forgalmi rendszámok: NCF-091, NCF-092, 
NCF-093) megvásárlására jogosult a Társulás felhasználni.  
 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály 
Határidő: minden önkormányzat jóváhagyása után 
 
4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése kijelenti, hogy a határozat 1-3. 
pontjában meghatározott döntések hatályosulása feltételének tekinti, hogy a 
vagyonközösségben részt vevő valamennyi önkormányzat ugyanezeket a döntéseket meghozza 
és a határozat kivonata Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának részére megküldésre 
kerüljön. 
 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály 
Határidő: minden önkormányzat jóváhagyása után 
 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az V. határozati javaslatról. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 4 nem szavazattal, 2 tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti V. határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
209/2017. (XI.30.) számú határozatot 

 
Tárgy:  A REGIHU-HEJŐPAPI Regionális Hulladéklerakó Korlátolt Felelősségű 

Gazdasági Társaság alapítása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 
hulladékgazdálkodási integrációval kapcsolatos döntések meghozatalára, valamint a 
hulladékgazdálkodási közszolgáltatásról szóló önkormányzati rendelet megalkotására” 
című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 19. pontjában 
meghatározott hulladékgazdálkodási feladatok ellátása érdekében 1.247.400.000,-Ft azaz 
egymilliárd-kétszáznegyvenhétmilló-négyszázezer forint törzstőkével 2017. december 15. 
napjával megalapítja a REGIHU-HEJŐPAPI Regionális Hulladéklerakó Korlátolt Felelősségű 
Gazdasági Társaságot, és a Kft. társasági szerződését a határozat melléklete szerint elfogadja.  
 
Felelős:  Polgármester 
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Végrehatásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály  
Határidő:  azonnal 
 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése hozzájárulás adja ahhoz, hogy 
a 3645 Hejőpapi külterület 073/6. hrsz.-ú ingatlan egészét REGIHU-HEJŐPAPI Regionális 
Hulladéklerakó Korlátolt Felelősségű Gazdasági Társaságba apportálják, amely a Társaság 
törzstőkéjét képezi.  
 
Felelős:  Polgármester 
Végrehatásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály  
Határidő:  2017. december 15. 
 
3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a polgármestert 
a társasági szerződés és az egyéb kapcsolódó okiratok aláírására. 
 
Felelős:  Polgármester 
Végrehatásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály  
Határidő:  2017. december 15. 
 
4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a REGIHU-HEJŐPAPI 
Regionális Hulladéklerakó Korlátolt Felelősségű Gazdasági Társaságba Miskolc 
ügyvezetőjének Ladányi Rolandot (születési idő: Miskolc, 1974. 08. 17., anyja születési neve: 
Nácsa Ildikó, adóazonosító jele: : 8393090075 , lakóhelye: 3553 Kistokaj, Szemere Bertalan u. 
22. ) megválasztja 2017. december 15. napjától határozatlan időtartamra, akinek díjazását havi 
bruttó 100.000,-Ft, azaz egyszázezer forint összegben állapítja meg. 
 
Felelős:  Polgármester 
Végrehatásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály  
Határidő:  azonnal 
 
5. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a REGIHU-HEJŐPAPI 
Regionális Hulladéklerakó Korlátolt Felelősségű Gazdasági Társaságba felügyelőbizottsági 
tagjává Miskolci Tibort (születési idő: Mezőcsát, 1978. 02. 23., anyja születési neve: Bacsik 
Mária, lakóhelye: 3594 Hejőpapi, Jókai út 38. szám) megválasztja 2017. december 15. napjától 
2022. december 15. napjáig terjedő időtartamra. 
 
Felelős:  Polgármester 
Végrehatásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály  
Határidő:  azonnal 
 
6. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Képviselő-testülete a 
REGIHU-HEJŐPAPI Regionális Hulladéklerakó Korlátolt Felelősségű Gazdasági Társaság 
felügyelőbizottsági tagjává Tarnóczi Józsefet (születési idő: Miskolc, 1967. 10. 20., anyja 
születési neve: Csullik Irén Ilona, lakóhelye: 3551 Ónod, Rákóczi u. 32/A. szám) megválasztja 
2017. december 15. napjától 2022. december 15. napjáig terjedő időtartamra.  
 
Felelős:  Polgármester 
Végrehatásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály  
Határidő:  azonnal 
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7. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a REGIHU-HEJŐPAPI 
Regionális Hulladéklerakó Korlátolt Felelősségű Gazdasági Társaság felügyelőbizottsági 
tagjává Pállfy Kingát (születési idő: Tirgu Mures, 1969. május 25., anyja születési neve: Zoller 
Éva, lakóhelye: 3530 Miskolc, Széchenyi utca 6/C. földszint 3.szám) megválasztja 2017. 
december 15. napjától 2022. december 15. napjáig terjedő időtartamra. 
 
Felelős:  Polgármester 
Végrehatásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály  
Határidő:  azonnal 
 
8. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a REGIHU-HEJŐPAPI 
Regionális Hulladéklerakó Korlátolt Felelősségű Gazdasági Társaság felügyelő bizottság 
tagjainak díjazását havi bruttó 50.000,-Ft-ban, azaz ötvenezer forintban, a felügyelőbizottság 
elnökének 75.000,-Ft-ban, azaz hetvenötezer forintban állapítja meg.  
 
Felelős:  Polgármester 
Végrehatásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály  
Határidő:  azonnal 
 
9. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Miskolc REGIHU-
HEJŐPAPI Regionális Hulladéklerakó Korlátolt Felelősségű Gazdasági Társaság 
könyvvizsgálójává H&H Homor és Társai Könyvvizsgáló, Gazdasági- és Adótanácsadó 
Korlátolt Felelősségű Társaságot (cégjegyzékszáma: Cg. 05-09-007258, székhelye: 3530 
Miskolc, Petőfi Sándor utca 2. 2/2. szám), a könyvvizsgálatért személyében is felelős 
személyként Homor Józsefet (lakóhelye: 3530 Miskolc, Petőfi Sándor utca 2. 2/2. szám, anyja 
születési neve: Antal Anna) megválasztja 2017. december 15. napjától 2022. május 31. napjáig, 
akinek díjazását havi bruttó 100.000,-Ft, azaz egyszázezer forint összegben állapítja meg. 
 
Felelős:  Polgármester 
Végrehatásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály  
Határidő:  azonnal 
 
10. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza és utasítja 
REGIHU-HEJŐPAPI Regionális Hulladéklerakó Korlátolt Felelősségű Gazdasági Társaság 
ügyvezetőjét, hogy a Miskolci Törvényszék Cégbírósága előtt a gazdasági társaság 
bejegyzéséhez szükséges intézkedéseket tegye meg. 
 
Felelős:  Polgármester 
Végrehatásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály  
Határidő:  azonnal  
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Végül a VI. határozati javaslatról döntenek.  
 

A Közgyűlés 16 igen, 4 nem szavazattal, 2 tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti VI. határozati 
javaslatot és meghozta a  
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210/2017. (XI.30.) számú határozatot 
 
Tárgy: A Miskolc Térségi Konzorcium Konzorciumi Szerződésének módosítása  
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 
hulladékgazdálkodási integrációval kapcsolatos döntések meghozatalára, valamint a 
hulladékgazdálkodási közszolgáltatásról szóló önkormányzati rendelet megalkotására” 
című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jelen határozat 1. számú 
melléklete szerinti tartalommal elfogadja a Konzorciumi Szerződés módosításáról szóló 
Módosító Okiratát, egyúttal jóváhagyja a Miskolc Térségi Konzorcium módosításokkal 
egységes szerkezetben foglalt Konzorciumi Szerződését jelen határozat 2. számú melléklete 
szerinti tartalommal. 
 
Felelős: Polgármester 
Határidő:  azonnal 
 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a polgármestert 
a Hejőpapi 073/6. hrsz. alatt található ingatlan vonatkozásában az elővásárlási jogról lemondó 
nyilatkozat aláírására. 
 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály  
Határidő:       azonnal 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
3. sürgősségi napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város közigazgatási területén a 

járművel történő díjköteles várakozás szabályairól szóló 37/2016. 
(XII.12.) önkormányzati rendelet módosítására 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük, 
melyhez minősített többség szükséges. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás 
mellett megalkotta a 42/2017. önkormányzati rendeletét 
Miskolc Megyei Jogú Város közigazgatási területén 
járművel történő díjköteles várakozás szabályairól 
szóló 37/2016. (XII.12.) önkormányzati rendelet 
módosításáról 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
4. sürgősségi napirend: Javaslat a helyi közutak kezelésével és a közterületek 

használatával kapcsolatos döntések meghozatalára 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük. 
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A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 4 tartózkodás 
mellett megalkotta a 43/2017. önkormányzati rendeletét 
a helyi közutak kezelésével és a közterületek használatával 
kapcsolatos önkormányzati rendeletek módosításáról.  

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
5. sürgősségi napirend: Javaslat az MVK Zrt.-vel fennálló Közszolgáltatási 

Szerződésben foglalt Közszolgáltatási Követelmény és 
Közszolgáltatási Ellentételezés 2018. évi tervezett mértékének 
elfogadására 

 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 
dönteniük.  

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
211/2017. (XI.30.) számú határozatot 

 
Tárgy:  A 2018. évi közszolgáltatási követelmény és közszolgáltatási ellentételezés 

tervezett mértékének elfogadása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 
MVK Zrt.-vel fennálló Közszolgáltatási Szerződésben foglalt Közszolgáltatási 
Követelmény és Közszolgáltatási Ellentételezés 2018. évi tervezett mértékének 
elfogadására” elnevezésű előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:  
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja a jelen határozat 1. 
számú mellékleteként szereplő Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és az MVK Zrt. 
között 2010. június 1. napján megkötött 10125. számú Közszolgáltatási Szerződés 
módosításáról szóló 14. számú Módosító szerződést, ezzel egyidejűleg felhatalmazza a 
Polgármestert a Módosító szerződés aláírására.  
 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős: MVK Zrt. 
Végrehajtást felügyelő szervezeti egység: Stratégiai és Felügyeleti Főosztály és 

  Gazdálkodási Főosztály  
Határidő:  azonnal 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
6. sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolc, Nagy Imre utcában elhelyezkedő ingatlanok 

értékesítésére 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 
szavazniuk.  
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A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
212/2017. (XI.30.) számú határozatot 

 
Tárgy: Miskolc, Nagy Imre utcában (Bazártömb) ingatlanok értékesítése  
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a 
Miskolc, Nagy Imre utcában elhelyezkedő ingatlanok értékesítésére" című előterjesztést és 
a következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat vagyonáról 
és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012.(XII.15.) önkormányzati rendelet 19. § (2) 
bekezdésében foglalt hatáskörében eljárva értékesítésre kijelöli a Miskolc, Nagy Imre utcában 
(Bazártömb) elhelyezkedő alább megjelölt ingatlanok 1/1 tulajdoni hányadát, az értékesítés 
módját nyílt, kétfordulós versenyeztetési eljárásban meghatározva: 

 
 

hrsz 
nagyság 

(m2) 
megnevezés 

bruttó minimálár 
(Ft) 

1. 3635/4 335 beépítetlen terület 15 100 000 
2. 3644/4 93 út 3 900 000 
3. 3639/1 251 beépítetlen terület 11 200 000 
4. 3649 358 beépítetlen terület 16 600 000 
5. 3665 93 beépítetlen terület 4 600 000 
6. 3671/1 155 beépítetlen terület 7 600 000 
7. 3663/1 30 beépítetlen terület 1 200 000 
8. 3668/1 31 beépítetlen terület 1 200 000 

összesen: 61 400 000 
 
2. Az ingatlanok megvásárlására csak együttesen tehető ajánlat, melynek összege nem lehet 
alacsonyabb, mint az 1. pontban megjelölt bruttó minimálár. 
 
3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése utasítja a Miskolc Holding 
Zártkörűen Működő Részvénytársaságot az értékesítés teljes körű (az ajánlattételi felhívás 
határozat szerinti elkészítését, a versenyeztetési eljárás lefolytatását és az adásvételi szerződés 
aláírását is magába foglaló) lebonyolítására a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. 
törvény, valamint az önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. 
(XII.15) önkormányzati rendelet előírásai szerint. 
 
4. A Miskolc Holding Zrt. az értékesítési eljárás lefolytatása során köteles alkalmazni az alábbi 
speciális kikötéseket is: 

a) A pályázati eljárásban kerüljön kikötésre az ingatlanok beépítési kötelezettsége, azzal, 
hogy kerüljön rögzítésre a vevő kötelezettségvállalása az adásvételi szerződés 
aláírásától számított 3 éven belül az építési beruházás használatbavételi engedéllyel 
dokumentált befejezésére. 

b) A pályázati feltételek meghatározása támogassa, hogy az adásvételi szerződés 
megkötésére olyan személlyel kerüljön sor, amely a kiírásban megjelölt beépítési 
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határidő betartását, és összességében a beruházás elvárt volumenét és minőségét 
referenciákkal alátámasztott módon biztosítani képes. 

c)  A megépítendő épületek biztosítsák a szükséges műszaki feltételeket nagy alapterületű, 
prémium kategóriás üzletek létrehozásához és működtetéséhez. 

d) Tekintettel az érintett területeken jelenleg folyó parkoltatási közfeladat ellátására, a 
vevő biztosítson lehetőséget az önkormányzat, vagy gazdasági társasága számára a 
parkoltatási közfeladat további ellátására mindaddig, ameddig az a beruházás 
megkezdését nem akadályozza. 

e) Az adásvételi szerződésben kerüljön kialakításra megfelelő szankciórendszer a 
beruházás elmaradásának, késedelmének vagy szerződéses kötelmektől eltérő módon 
történő megvalósításának esetére. 

 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Miskolc Holding Zrt. 
Végrehajtást felügyelő osztály:  Vagyongazdálkodási Osztály 
Közreműködik: Gazdálkodási Főosztály,  
 Miskolci Városgazda Nonprofit Kft. 
 Városépítészeti Főosztály 
Határidő: azonnal 
 
 
7. sürgősségi napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a 

MIDMAR Kft. között közszolgáltatási szerződés megkötésére 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 
dönteniük.  

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  
 

213/2017. (XI.30.) számú határozatot 
 
Tárgy:  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a MIDMAR Kft. között 

közszolgáltatási szerződés megkötése 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a MIDMAR Kft. között közszolgáltatási 
szerződés megkötésére” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata és a MIDMAR Kft. közötti közszolgáltatási szerződés megkötését jelen 
határozat melléklete szerint jóváhagyja és felhatalmazza a polgármestert a közszolgáltatási 
szerződés Támogatásokat Vizsgáló Iroda jóváhagyó állásfoglalása alapján történő aláírására. 
 

Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  MIDMAR Kft. 
Végrehajtást felügyelő osztály:  Humánszolgáltatási Osztály 
Közreműködik: Gazdálkodási Főosztály 
 Stratégiai és Felügyeleti Főosztály 
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Határidő:  döntés tekintetében azonnal, illetve aláírás 
vonatkozásában a jóváhagyást követően azonnal 

 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése hozzájárul ahhoz, hogy a 
MIDMAR Kft-vel kötött KUO 310.150-1/2016 számú 2016. április 06. napján létrejött 
közszolgáltatási szerződés a jelen határozat 1. pontja szerinti közszolgáltatási szerződés 
hatályba lépésével közös megegyezéssel megszüntetésre kerüljön. Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a polgármestert a megszüntető okirat aláírására. 

 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  MIDMAR Kft. 
Végrehajtást felügyelő osztály:  Humánszolgáltatási Osztály 
Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály 
  Stratégiai és Felügyeleti Főosztály 
Határidő:  döntés tekintetében azonnal, illetve az aláírás esetében 

az 1. pont szerinti közszolgáltatási szerződés hatályba 
lépése 

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
8. sürgősségi napirend: Javaslat a Közgyűlés állandó bizottságaival kapcsolatos 

döntések meghozatalára 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 
döntenünk, minősített többséggel. 

 
A Közgyűlés 17 igen, 1 nem szavazattal, 4 tartózkodás 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  
 

214/2017. (XI.30.) számú határozatot 
 
Tárgy:  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése állandó bizottságai 

személyi összetételének megváltoztatása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 
Közgyűlés állandó bizottságaival kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést 
és a következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 2017. december 1. napjától a 
Jogi és Ügyrendi Bizottság nem képviselő bizottsági tagját, Visovszki Ferenc Lászlót 
visszahívja. 
 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 2017. december 1. napjától a  
Jogi és Ügyrendi Bizottságba Dr. Nagy Ákost nem képviselő bizottsági tagként megválasztja. 
 
3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megállapítja, hogy 2017. 
december 1. napjától a Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság nem 
képviselő tagja Mellik Béla lemondott bizottsági tagságáról. 
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4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 2017. december 1. napjától a 
Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottságba Glatz Katalint képviselő 
bizottsági tagként megválasztja. 
 
5. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 2017. december 1. napjától a 
Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottságba Visovszki Ferenc Lászlót 
nem képviselő bizottsági tagként megválasztja. 
 
6. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 2017. december 1. napjától a 
Pénzügyi Bizottságba Ványai Péter Zoltánt nem képviselő bizottsági tagként megválasztja. 
 
Felelős:   Polgármester  
Végrehajtásért felelős:  Önkormányzati Igazgatási Osztály 
Határidő:   azonnal 
 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: A Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 
CLXXXIX. törvény 40. § (1) bekezdése szerint a képviselő-testület bizottságának nem 
képviselő tagja a megválasztását követően a képviselő-testület előtt esküt tesz, és erről okmányt 
ír alá. A 8. sürgősségi napirend vonatkozásában az új, nem képviselő bizottsági tagként dr. 
Nagy Ákos és Ványai Péter Zoltán megválasztásra került. Dr. Nagy Ákos akadályoztatása 
miatt nem tud jelen lenni, az eskütételére a későbbiekben kerül sor. Kéri Ványai Péter Zoltánt, 
fáradjon ki az eskütételhez. 
 
Kéri a Közgyűlés tagjait, illetve a teremben jelenlévőket, hogy az eskütétel idejére álljanak fel. 
Felkéri Ványai Péter Zoltán bizottsági tagot, hogy az általa előmondott eskü szöveget, nevével 
kiegészítve a Közgyűlés előtt mondja utána, majd az eskü végén meggyőződése szerint tegye 
hozzá: „Isten engem úgy segéljen”. 
 
Eskü szövege:  
„Én, …......... becsületemre és lelkiismeretemre fogadom, hogy Magyarországhoz és annak 
Alaptörvényéhez hű leszek; jogszabályait megtartom és másokkal is megtartatom; bizottsági 
tagi tisztségemből eredő feladataimat Miskolc Megyei Jogú Város fejlődésének előmozdítása 
érdekében lelkiismeretesen teljesítem, tisztségemet a magyar nemzet javára gyakorlom.” 
(Az esküt tevő meggyőződése szerint:)  „Isten engem úgy segéljen.” 

 
(Az esküokmány aláírása, gratuláció) 

 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Ezzel a mai munkánkat befejezték. 
Tájékoztatja képviselőtársait, hogy a következő rendes ülés időpontjáról írásban tájékoztatja a 
Képviselőket. 
Megköszöni a jelenlévők mai munkáját. Az ülést 11 óra 8 perckor bezárja. 
 

 
K. m. f. 

 
 
 Dr. Alakszai Zoltán  Dr. Kriza Ákos 
  jegyző  polgármester 


